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Vážení spoluobčané,
mám tu milou povinnost vás opět infor-

movat o dění v našem městě. Je to již pomalu 
sedm měsíců, co jsem usedl na křeslo starosty 
města, a musím říct, že tyto měsíce byly oprav-
du turbulentní. Dnes už mohu konstatovat, 
že si to vše pomalu začíná „sedat“ a  s  mým 
kolegou místostarostou Martinem Kinčlem se 
již v mnoha věcech víceméně orientujeme. Za 
mnohé jsme vděční naší tajemnici paní Kro-
páčkové, která nás vždy nasměruje do toho 
správného legislativního řešení.

Chod úřadu
Cítím, že i samotný chod úřadu je mnohem 

lepší. Nastavili jsme systém, že zaměstnanci, 
jejichž pracovní činnost se dané problematiky 
týká, jsou účastni při jednotlivých schůzkách 
tak, aby byli od prvopočátku o všem informo-
váni. Musím říct, že celková atmosféra je již 
mnohem uvolněnější a  lépe se nám tak všem 
pracuje.

Co se týče personálního zajištění chodu 
úřadu, jsem velice rád, že se nám povedlo se-
hnat zkušeného člověka na pozici vedoucího 
finančního odboru, na kterou od 1. května 
nastoupila paní Mgr. Ilona Tenglerová. Pro celé 
účetní oddělení chystáme nové prostory, a  to 
v  bývalé spořitelně. Přípravné práce již probí-
hají. Další personální věcí, která je ale pro chod 
úřadu velmi zásadní, je plánovaný odchod 
paní Kropáčkové do důchodu. Sháníme tedy 
na pozici tajemníka úřadu nového člověka. Na 
tuto pozici již proběhlo jedno kolo výběrového 
řízení a nyní jsme pro neobsazení pozice vyhlá-
sili kolo druhé.

Velmi důležitou součástí pro fungování ce-
lého města jsou zaměstnanci místního hospo-
dářství. Z  důvodu otevření nového sběrného 
místa jsme tým místních hospodářů rozšířili 
o dalšího člena – jako brigádník nastoupil Hy-

nek Konůpek. S ukončením pracovního pomě-
ru pana Puše sháníme ještě dalšího nového za-
městnance do místního hospodářství. A jelikož 
jsou zaměstnanci místního hospodářství velmi 
důležitou součástí pracovního týmu, snažíme 
se jim zajistit takové pracovní vybavení, které 
jim jejich práci aspoň trochu usnadní. Nakou-
pili jsme proto traktůrek na sekání, nový vůz za 
traktor a nový mulčovací stroj.

Ze života města
Nemilou záležitostí, která nás potkala, je 

ukončení provozu zubní ordinace pana MUDr. 
Stránského. Rozumíme, že je to pro vás ob-
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Atmosféra je již mnohem uvolněnější
a lépe se nám tak všem pracuje

Dne 12. 6. 2023 došlo k předání nového hřiště u ZŠ Kopidlno firmou Linhart, s. r. o., s drobnými 
nedodělky, které by měly být v době vydání KL již napraveny. Po instalaci nového rozvaděče 
k ovládání osvětlení hřiště, seřízení a revizi na elektrozařízení požádáme stavební úřad o ko-
laudaci.
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čany po uzavření provozu lékárny další ne-
příjemnost, ale věřte, že děláme v  dané věci 
určité kroky, a uvidíme, zda se nám povede co 
nejdříve sehnat nového zubního lékaře. Panu 
doktorovi přejeme vše dobré a moc děkujeme 
za dlouholetý přínos obci. Co se týče lékárny, 
společnost Trio stále shání člověka s  potřeb-
ným magisterským vzděláním. My se rovněž 
snažíme hledat, pokusili jsme se oslovit i  jiné 
lékárny, zatím však bez úspěchu.

V obou případech je to věc, která nejen vás, 
ale i nás velmi trápí, a přáli bychom si, aby se 
na nás usmálo štěstí a povedlo se potřebné lidi 
sehnat. Poslední dobou je to však celorepubli-
kový problém. Nicméně snažíme se.

Co se nám ale povedlo, je, že bude opět ote-
vřená restaurace Na Radnici. Novým provozo-
vatelem je rodina Levých. Mají více než 20letou 
zkušenost v  gastronomii. Pokud půjde vše 
dobře, restaurace by měla být otevřena již od 
1. 7. 2023. Už se na jejich vyhlášené kuchařské 
umění moc těšíme!

S  blížícím se koncem záruční doby u  zre-
konstruované školy II.  stupně jsme provedli 
kontrolu a  následně objednali u  společnosti 
Kafka provedení drobných oprav. Jednalo se 
o  drobné nedostatky, ale především nás tížil 
stále nefunkční rekuperační systém, který stál 
nemalé finance. Dnes již tento systém na škole 
funguje, jak má.

Další oblastí, na kterou se snažíme zaměřit, 
je prostředí, ve kterém žijeme. V našem zájmu 
je obohatit toto prostředí o  množství zeleně. 
Věřím, že už jste si všimli, kde všude došlo ke 
změnám. Pro jistotu vám však tato místa při-
blížím. Díky dotaci, kterou získal Martin Kinčl 
na osázení ulice Luční, se tamní obyvatelé 
mohou těšit z nových stromů. Dojde zde ještě 
k dosázení drobnějších rostlin. Vše probíhá ve 
spolupráci s  Petrou Albrechtovou. Toto však 
není jediný Petřin počin. Společně s Martinem 
Kinčlem a  dětmi ze ZŠ Kopidlno osázela také 
prostor před budovou II.  stupně ZŠ. V  nepo-
slední řadě je třeba zmínit ještě prostor v ulici 

Jičínská na rohu před bytovkami. Petře za její 
práci moc děkuji. Dále bych ještě moc rád zmí-
nil naše nové okrasné truhlíky na náměstí. Vy-
robili je naši chlapi a osázeli studenti ze Střední 
zahradnické školy. Za nastavení spolupráce se 
Střední zahradnickou školou jsem moc vděčný 
a  určitě bych byl rád, kdyby se nám ji dařilo 
v budoucnu ještě více prohlubovat.

V  době, kdy vyjde toto vydání, už bude po 
Kopidlenských slavnostech. Věřím, že jste si na 
nich užili spoustu zábavy a že se vám zkrátka 
líbily. Plány byly veliké a já věřím, že se vše vy-
dařilo dle představ. V takovém rozsahu jsme je 
mohli uspořádat především díky získané indi-
viduální dotaci ve výši 150 000 Kč z KHK. O tuto 
dotaci se zasloužila radní Veronika Žižková. 
Více vás o průběhu slavností budeme informo-
vat v následujícím vydání KL.

Investiční akce
A  nyní pár informací o  investičních akcích. 

Nejzásadnější a finančně nejnáročnější je stále 
bezesporu „Kanalizace Pševes, Drahoraz“. Mu-

sím konstatovat, že firma Stavitelství Řehoř, 
s. r. o., pokračuje ve svých pracích dle plánova-
ného harmonogramu. Provádíme pravidelné 
kontrolní dny a řešíme nastalé situace v soula-
du se samotnou realizací. Do samotné stavby 
se nám dle plánu zapojilo i Regionální muze-
um a galerie v Jičíně a nyní provádějí záchran-
ný archeologický výzkum u tvrze v Drahorazi. 
Dle posledních zpráv zde archeologové datují 
mladší dobu bronzovou. Rovněž nám byla pro-
jekční kanceláří předána projektová dokumen-
tace, která řeší kanalizační přípojky. Vyžádali 
jsme si ještě dokompletování samotného pro-
jektu, tak abychom vám mohli v  příštím roce 
vysoutěžit firmu, kterou bychom vám mohli 
nabídnout pro zhotovení vašich soukromých 
přípojek. Při podpisu plných mocí se mne ně-
kteří z vás na tuto možnost ptali, tak bychom 
vám ji rádi nabídli.

Co se týče dalších akcí
Vodovodní rozvody a přípojky v obci Ledkov. 

Společnost Stavitelství Řehoř, s. r. o., toto pro-
vedené dílo koncem dubna předala. Kolauda-
ce stavby je naplánována na začátek příštího 
roku.

Dále tu máme „Venkovní hřiště při ZŠ a MŠ 
Kopidlno“. U tohoto díla nebylo naprojektova-
né samotné osvětlení hřiště. Zadali jsme tedy 
u  společnosti Linhart, s.  r.  o., (tvůrce původ-
ního projektu) doprojektování části osvětlení 
a  požádali o  předložení cenové nabídky sa-
motné realizace osvětlení. Předložená cenová 
nabídka pro nás však byla neakceptovatelná. 
Materiál jsme si tedy objednali sami, a  jelikož 
máme šikovné chlapy v místním hospodářství 
(MH), světla sami osadili. Ušetřili jsme tak opět 
nemalé finanční náklady. Nyní je hřiště ve fázi 
předání díla. Po zdárném předání stavby bude-
me pracovat na provozním řádu hřiště v soula-
du s  dotačními podmínkami. Je však pro nás 

Z důvodu špatného technického stavu dosavadní dvoukolové káry za traktor město pořídilo 
pro organizační složku místního hospodářství novou káru s nosností 5 tun.

Ve dnech 18. a  19. 5. 2023 došlo k  odstranění starých špaletových oken a  dveří v  budově 
čp.  102 u  zimního hřiště a  instalaci nových plastových oken a  dveří. Pracovníci místního 
hospodářství provedli veškeré zednické práce při opravě špalet a instalaci nových parapetů. 
Práce byla velice časově náročná. Za skvěle odvedenou práci jim patří velký dík.
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prvořadé, aby si děti v Kopidlně měly konečně 
kde zasportovat.

Další drobnou zakázkou je výměna starých 
oken a dveří na budově v areálu zimního sta-
dionu. Okna i dveře jsou plastové a chlapi z MH 
po osazení provedli zednické a začišťovací prá-
ce. Další realizací, kterou mají na starosti naši 
chlapi, je rekonstrukce veřejného osvětlení 
v  ulicích Husova, Na Sklípku a  Na Vinici. Tyto 
práce nadále pokračují.

Ve střednědobém plánu máme také zahrnu-
tou opravu střechy v Drahorazi. Původně bylo 
v plánu tuto opravu realizovat vlastními silami 
s  našimi zaměstnanci MH, nakonec jsme ale 
z  důvodu jejich velké vytíženosti přistoupili 
k  tomu, že tuto opravu bude dělat odborná 
firma. O jejím výběru rozhodne zastupitelstvo.

Ptáte se také, jak to vypadá s  revitalizací 
sídliště U Cihelny. Jestli se na tom stále pracuje. 
Odpovídám vám, že ano. Projekční kancelář 
PECKA ATELIÉR, s.  r. o., stále pracuje na archi-
tektonické studii. Ještě prosím vydržte. Jakmile 
studii obdržíme, opět naplánujeme schůzku 
s vámi občany, abyste se k samotnému návrhu 
mohli osobně vyjádřit.

Výše zmiňovanou projekční kancelář PEC-
KA ATELIÉR, s. r. o., jsme oslovili i pro předělání 
projektu na revitalizaci náměstí. Někomu se 
možná bude zdát zbytečné stávající projekt 
předělávat, nicméně nám nic jiného nezbývá. 
Projekt musíme upravit vzhledem k stávajícím 
dotačním podmínkám IROP.

Určitě vás zajímá i to, jak to vypadá s vybu-
dováním nového marketu Penny v  Kopidlně. 
S realizační firmou a jejich projekční kanceláří 
jsme měli hned několik schůzek a  v  podstatě 
skoro denně telefonicky dolaďujeme věci, kte-
ré jsou potřebné ke zdárnému zahájení vlastní 
realizace. Musím poděkovat dámám z našeho 
stavebního úřadu, paní Ječné a  paní Staňko-
vé, že se do příprav tzv. „zakously“ a  podaly 
firmě svou pomocnou ruku v  podobě svých 
dlouholetých zkušeností. S  tímto projektem 
jde ruku v ruce i vybudování kanalizace v jižní 
části města, na niž se bude napojovat samotný 
market Penny a  stávající benzinová pumpa. 
Kanalizaci projekčně a  realizačně zajišťuje 
město Kopidlno a  nyní jsme ve fázi, kdy jsme 
zahájili výběrové řízení na zhotovitele, poté 
bude zastupitelstvo schvalovat výběr realizač-
ní firmy. V době, kdy budete číst tento článek, 
bychom již měli mít firmu vybránu. Doufám, že 
vše dopadne dobře.

Tato stavba vyvolala i nutnou změnu územ-
ního plánu. Nyní máme vybranou projekční 
firmu a  zahajujeme změnu územního plánu 
č.  2. V  této změně bude zahrnuta povinná 
zákonná povinnost standardizace, potřebná 
změna pro market Penny a změna pro krajské 
schválení PRVK pro plánovaný vodovod Mlý-
nec. Již jsme vás informovali v měsíčním letáku 
o  plánované změně č.  3. Tato změna se bude 
týkat požadavků občanů na změnu územního 
plánu dle 10letého období. Uvažujeme ještě, že 
upřednostníme změnu pro plánovanou cyklo-
stezku mezi Kopidlnem a  Pševsí. Pokud tomu 
tak bude, budeme vás o této změně informo-
vat a požadavky občanů by byly součástí změ-
ny č. 4.

Závěrem bych vás chtěl informovat, že se 
snažíme navázat vztahy s  vedením Králové-
hradeckého kraje. Díky schůzkám s  náměst-
kyní hejtmana paní Berdychovou víme, že kraj 
má velký zájem podporovat rozvoj samotného 
Kopidlna i  celého Kopidlenska. Určitě chceme 
těmto iniciativám jít naproti a  podporovat 
vše, co bude pro Kopidlno přínosem. Věřte, že 
nápadů je spousta a my se budeme intenzivně 
věnovat všem, které mají naději na úspěšnou 
realizaci.

Váš starosta Karel Žižka

Šťastné vykročení do života

20. května 2023 byla opět obřadní síň Městského úřadu Kopidlno naplněna nejen 
početným doprovodem malých občánků k jarnímu vítání do života, ale i všudypří-
tomnou láskou, radostí a štěstím. Přivítáni byli: Mateo Dyčenko, Vojtěch Víšek, Teodor 
Kosina, Valerian Tadeuš Kalina a Eliška Nosková. Jarní slavnost zpestřily svým milým 
vystoupením děti ze základní školy za hudebního doprovodu paní učitelky Koutní-
kové. Přivítaní noví občánci dostali při obřadu od pana starosty na památku malý 
dáreček. Narozeným dětem přejeme šťastné vykročení do života.

Růžena Horynová

Město Kopidlno se chystá zahájit práce na 
pořízení Změny č. 3 Územního plánu Kopi-
dlno (ÚP), v  rámci které hodlá vlastníkům 
nemovitostí a občanům, jakožto žadatelům 
o změnu ÚP, umožnit případnou změnu vy-
užití pozemků a staveb.

Návrhy budou shromažďovány městem 
Kopidlnem do 31. 1. 2024. Předpokládá se, 
že nová změna ÚP bude pořizována v  roce 
2024.

Návrhy na změnu ÚP je nutno podat pí-
semně s  identifikačními údaji žadatele a  se 
zákresem v  katastrální mapě s  vyznačenou 
zájmovou lokalitou a  předpokládaným zá-
měrem. Návrh se podává u města Kopidlna 
a musí splňovat náležitosti vyplývající z § 46 
zákona 183/2006 Sb., ve znění pozdějších 
předpisů (stavební zákon). Pro návrhy je 
možné využít formulář s  povinnými údaji, 
který je ke stažení na internetové adrese: 
www.kopidlno.cz.

Upozornění: Podání žádosti o zařazení po-
zemků do změny ÚP nezakládá městu povin-
nost toto učinit. Náměty, připomínky a  po-
žadavky budou předány pořizovateli, resp. 
zpracovateli územního plánu a budou zhod-
noceny v souladu se zákonem 183/2006 Sb. 
v rámci procesu pořízení změny ÚP.

Potřebujete schválit 
nové využití pozemků 
a staveb? Nezapomeňte 
včas podat návrh do 
změny územního plánu
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Kulturní jaro ve Pševsi

Jaro ve Pševsi bylo zahájeno v  březnu 
oslavou Svátku matek, kterou pořádal 
spolek Babinec. Setkání se konalo v urče-
ný den odpoledne v hasičárně.

K  pohoštění ženy připravily obložené 
chlebíčky a  zákusky vlastní výroby, k  pití 
bylo pivo, víno, káva i čaj. Účastnily se dů-
chodkyně i chalupářky i několik žen v pro-
duktivním věku. Nálada byla výborná, 
domů se nikomu nechtělo.

Další vydařenou akcí bylo v dubnu bar-
vení vajíček. Toto setkání bylo spojeno 
s pletením pomlázky a tvořením pro děti, 
na programu byly různé papírové vystři-

hovánky a  vybarvování i  zdobení perníč-
ků. Dětem se odpoledne líbilo a odcházeli 
všichni spokojeni.

A  další vydařenou akcí bylo 30. dubna 
pálení „čarodějnic“. I  toto setkání se ko-
nalo u  hasičárny. Od 15. hodiny zde byla 
pro děti připravena poznávací hra, výroba 
čarodějnic a  stolní hry. Kolem 18. hodiny 
přicházeli dospěláci, pro ty byl připraven 
ohýnek na opékání buřtů a opodál hrani-
ce, která byla zapálena za soumraku. K pití 
bylo pivo i  limo. Většina účastníků byla 
spokojená.

Jana Čtvrtečková

Ulice zazáří  
novým osvětlením

Od března letošního roku dochází 
v  ulicích Husova, Na Sklípku a  Na Vini-
ci k  rekonstrukci veřejného osvětlení. 
Pracovníci místního hospodářství spolu 
s  firmou Rydval, která provádí rekon-
strukci kabelu nízkého napětí, insta-
lují nová pouzdra a  kabely na veřejné 
osvětlení. Po dokončení dojde k uložení 
sloupů a instalaci světelných bodů.

Jaroslav Mikule

Rekonstrukci veřejného osvětlení, 
kdy bylo nutné rozebrat chodník před 
obchodem pana Adamce, využili záro-
veň pracovníci místního hospodářství 
k napojení vsakovacího kanálu na kana-
lizační odvodňovací řad.

Jaroslav Mikule
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Nová výsadba zkrášlila město
Vážení spoluobčané, jistě jste si ve městě všimli nových výsadeb. Podívejte se na pár ob-
rázků (jsou více než slova) a dovolte poděkování lidem, kteří se na výsadbách podíleli.

Stav před výsadbou: Výsadba provedená občany ul. Luční a několika dalšími dobrovolníky:

Po výsadbě:

Výsadbu finančně podpořila Nadace ČEZ 
částkou vy výši 38  325  Kč. Velmi děkujeme 
za realizaci samotné výsadby a zalévání oby-
vatelům ul. Luční, paní Petře Albrechtové za 
nákup stromů, kotvení stromů a  odborný 
dohled při výsadbě a  dále všem dobrovol-
níkům, kteří s výsadbou pomáhali. Dále dě-
kujeme pracovníkům místního hospodářství 
a panu Aleši Jančovi za přípravu míst pro vý-
sadbu (nebylo to úplně jednoduché).

V ulici Luční bylo vysazeno celkem 10 stromů druhu jeřáb muk

Před výsadbou:

Výsadba prováděná žáky:

Hotová realizace:

Velmi děkujeme za provedení výsadby vybraným žákům 9. třídy a paní učitelce Andree Šul-
cové. Dále děkujeme paní Petře Albrechtové za nákup stromu a rostlin, odborný dohled při vý-
sadbě a následné dokončení. Děkujeme také pracovníkům místního hospodářství za přípravu 
půdy plochy pro výsadbu a panu školníkovi za zalévání.

Výsadba byla provedena samotnými žáky 9. třídy a věříme, že vždy, když půjdou žáci i učitelé 
do školy, alespoň trochu jim to prostředí před vchodem zlepší náladu.

Vchod do ZŠ oživily trvalkové záhony

Ing. Martin Kinčl
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Před realizací, tento stav mnoho let nikomu nevadil:

Stav po realizaci:

Velké díky patří obyvatelům bytovky, kteří souhlasili a spolufinancovali to, že se původní 
křoví tvořené škumpami nahradí řadou keřů tvořenou tavolami. Jen tak mohl vzniknout uce-
lený kout zeleně.

Za vyčištění a přípravu pozemku děkujeme chlapům z místního hospodářství a p. A. Jančo-
vi, za výsadbu Petře Albrechtové a za následnou péči v podobě zálivky p. Františkovi Zajícovi.

Desetiletí zanedbaná plocha v Jičínské ulici už nebude ostudou města a projíždějící lidé se 
nebudou muset dívat na zarostlou popelnici.

Zanedbaná křižovatka už nedělá ostudu

Tyto truhlíky jsou vyrobeny z  Cetris (ce-
mentotřískových) desek, jsou obloženy 
modřínovými obkladovými palubkami a ne-
dají se koupit. Jsou totiž vyrobeny chlapy 
z  místního hospodářství a  podle mne je to 
velmi precizní práce, za to chlapům patří 
velký dík. Pokud by někdo chtěl na truhlík 
výkres, obraťte se na M. Kinčla.

Dále děkujeme zahradnické škole za pro-
vedení výsadby. Všechny rostliny byly vypěs-
továny v místních sklenících.

Osázení truhlíků provedli žáci zahradnické 
školy.

Náměstí rozzářily květinové 
truhlíky

Voda pro Ledkov míří do finále

Ke dni 28. 4. 2023 předala firma Stavitel-
ství Řehoř dílo „Vodovod Psinice–Ledkov“ 
s  nedodělkem v  podobě chybějícího sou-
hlasu drážního úřadu ke kolaudaci. To bylo 
napraveno ve třetím květnovém týdnu a ná-
sledovala žádost o kolaudační souhlas. Dne 

15. 6. 2023 došlo ke kolaudačnímu řízení, 
které proběhlo bez závad. Po vydání usnese-
ní instaluje provozovatelská firma VOS, a. s., 
Jičín vodoměry a následně dojde k zahájení 
provozu.

Jaroslav Mikule
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Kopidlno získalo titul skokan roku v soutěži Čistá obec

Kopidlno oslavilo 500 let od udělení erbovní listiny

Soutěže Čistá obec se automaticky účast-
ní všechny obce Královéhradeckého kraje 
zapojené do systému zpětného odběru 
a  využití obalových odpadů. Tento systém 
provozuje autorizovaná obalová společnost 
EKO-KOM, a.  s. Město Kopidlno má se spo-
lečností EKO-KOM, a. s., uzavřenou smlouvu 
o  spolupráci při zajištění zpětného odběru 
odpadů z  obalů (papír, plast, sklo) s  cílem 
zajistit plnění povinností zpětného odbě-
ru a  co nejvyššího využití odpadů z  obalů 
v  souladu s  platnou právní úpravou. EKO-
-KOM, a. s., se zavazuje hradit městu odmě-
nu podle množství vytříděného odpadu. 
Soutěž Čistá obec proběhla v rámci krajské-
ho projektu „Čistá obec, čisté město, čistý 
kraj“ organizovaného Královéhradeckým 
krajem a společností EKO-KOM, a. s. Vítězem 
soutěže je obec, která nejlépe třídila odpad.

Aby měly všechny obce co nejspravedli-
vější podmínky, hodnotí se výsledky ve třech 
kategoriích, a  to podle počtu obyvatel. Pro 
nejmenší obce je kategorie do tří set obyva-
tel, střední obce, městysy a malá města sou-
těží v kategorii do dvou tisíc obyvatel, města 
mají kategorii nad dva tisíce obyvatel. Cenu 

Po uzávěrce Kopidlenských listů měs-
to oslavilo 500. výročí udělení erbovní 
listiny. Kopidlenské slavnosti se tak ten-
tokrát protáhly na celý víkend a my se 
k nim vrátíme v příštím čísle. V tuto chví-
li malá ochutnávka objektivem Zbyňka 
Tůmy, včetně titulní strany KL.              (kl)

získávají tři nejlepší a  v  každé z  kategorií 
také takzvaný skokan roku, tedy obec nebo 
město, kde se meziročně občané v  třídění 
nejvíc zlepšili.

Pro hodnocení soutěže jsou využívána 
data poskytovaná obcemi v  pravidelných 
čtvrtletních výkazech o celkovém množství 
a druzích komunálního odpadu vytříděných 
a odstraněných v obcích. Hodnocení jednot-
livých kritérií probíhá pro každou kategorii 
zvlášť. V každé kategorii se hodnotí a sčítají 
body za dosažené pořadí jednotlivých obcí.

Ocenění „skokan roku“ – v  rámci toho-
to ocenění jsou hodnoceny všechny obce 

v  jednotlivých velikostních kategoriích. 
Skokanem roku je vyhlášena obec, která za-
znamená nejvyšší nárůst celkové výtěžnosti 
tříděného odpadu v  kg na obyvatele a  rok 
mezi rokem 2021 a 2022.

V  kategorii nad 2000 obyvatel bylo sko-
kanem roku 2022 vyhodnoceno město Ko-
pidlno. Za toto ocenění získává Kopidlno 
finanční odměnu ve výši 10 000 Kč. Ocenění 
město Kopidlno získalo zásluhou občanů, 
kteří poctivě třídí odpad, a  za to jim patří 
naše poděkování.

Monika Kovářová

Výsledky soutěže Čistá obec

Kategorie do 300 obyvatel
1. místo obec Malá Úpa
2. místo obec Říčky v Orlických horách
3. místo obec Borovnička
Skokan roku obec Tetín

Kategorie od 301 do 2000 obyvatel
1. místo městys Černý Důl
2. místo obec Adršpach
3. místo obec Horní Olešnice
Skokan roku obec Suchovršice

Kategorie nad 2000 obyvatel
1. místo město Hostinné
2. místo město Vrchlabí
3. místo město Police nad Metují
Skokan roku město Kopidlno

druh odpadu
množství v tunách náklady odměna od EKO-KOMU

r. 2021 r. 2022 r. 2021 r. 2022 r. 2021 r. 2022

papír a lepenka 23,01 39,99 153 294 Kč 326 087 Kč

plasty 31,24 40,58 391 805 Kč 506 134 Kč

sklo 26,97 28,97 62 251 Kč 65 589 Kč

CELKEM 81,22 109,54 607 350 Kč 897 810 Kč 265 145 Kč 356 673 Kč
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Jarní prázdniny na sportovní hale v Kopidlně

Sportovní den mládeže s TAJV učí děti spolupracovat

Ani o jarních prázdninách nezůstala spor-
tovní hala v  klidu. Trochu jsme potrénovali 
na příměstské tábory a  na dva dny jsme 
připravili program pro děti. Oba dny jsme 
dopoledne využili ke sportování na hale. 
Badminton, fotbal, trampolína a  všechno, 
co se dá použít a  není napevno přidělané, 
děti vytáhly, oprášily a řádily. V pondělí jsme 
po obědě vyrazili do Kutné Hory. Už v  létě 
s příměstským táborem jsme u bobové drá-
hy vypátrali další zážitkovou příležitost, a to 
motokáry. I ti nejmenší se nezalekli a odváž-
ně brázdili vytyčenou trasu. Taky jsem si to 
vyzkoušela a  vůbec nechápu, jak děti ten 
volant mohly zvládnout. Užili jsme si to, malí 
i velcí, a těšili se na další výlet. Ve středu jsme 

zopakovali sportovní dopoledne na hale 
a po obědě vyrazili směr Liberec Hop aréna. 
Myslím, že dodnes na nás některé trampo-
líny vzpomínají. Děti mají neuvěřitelnou 
energii, kterou někde asi dobíjejí v  nějaké 
zásuvce, ale nechtějí prozradit v jaké. Vrátili 
jsme se vyhopsaní, ale trochu smutní. Jedna 
Anetčina ruka přece jenom nevydržela tram-
polínové řádění a zlomila se. Přejeme Anet-
ce, ať je brzo zase mezi námi, a těšíme se na 
ni alespoň na některých letních výletech.

Moc děkujeme paním kuchařkám ve škol-
ní jídelně za výborné obědy a  děkuji všem 
dospělým, kteří se k  nám přidali, aby po-
mohli s hlídáním všech těch neposedů.

Dáša Hlubučková

Honzu Váňu z Trenérské akademie v Podě-
bradech jsme u  nás na sportovní hale neví-
tali poprvé. Letos se 3. května konal už třetí 
ročník sportovního dne mládeže, kterého se 
zúčastnilo 72 dětí základní školy v Kopidlně, 
převážně žáci prvního stupně. Moc děkujeme 
paní učitelce Magdě Hakenové, která zorga-
nizovala přihlašování dětí. V  rámci tohoto 
sportovního dne se děti utkaly postupně 
v  různých sportech. Fotbal, florbal, házená, 
frisbee a tenis. Děti byly hned od začátku roz-
dělené do týmů, namíchaní malí, velcí, silní, 
slabší. Cílem této soutěže je naučit děti spolu-
pracovat a komunikovat s dětmi, které nezna-
jí, a je potřeba se co nejlépe hned od začátku 
s  celým týmem dobře sehrát. Postupně se 
soutěžilo o postup do semifinále a finále.

Vítězným týmem byli tito sportovci: Daniel 
Svoboda, Daniela Šímová, Vanesa Kočková, 
Pavel Filo, Matyáš Syřiště, Kristián Coufal, Va-
nesa Murhová, Natálie Machačná a Pavel Pelc. 
Ti se pak ještě utkali o místo absolutního ví-
těze turnaje, kterým se stal Daniel Svoboda.

Všichni z vítězného týmu a čtyři další pak 
získali nominaci na postup do národního 
kola soutěže s TAJV, které se bude konat 9. 
prosince 2023 v Kladně za účasti našich spor-

tovců Jaromíra Jágra, Barbory Špotákové 
a Tomáše Plekance. Během turnaje se střídala 
radost z vítězství se slzami zklamání, ale i to 
ke sportu patří. Gratulujeme vítězům a všem 
postupujícím, ostatním děkujeme za účast 
a věříme, že zkusí štěstí znovu příští rok. Vel-
ké díky patří Honzovi Váňovi, že za námi jezdí 
a turnaje v Kopidlně organizuje, a věříme, že 
se některý z  pětice sportů třeba některým 

malým sportovcům zalíbí a  budou v  něm 
chtít pokračovat.

Proč tohle všechno děláme? Protože po-
hybu mezi dětmi je čím dál méně, každá ak-
tivita, která je odvede od mobilů, počítačů 
a televizorů, je dobrá. Odměnou je nám pak 
velká účast dětí na různých akcích a radost ze 
sportování. Děkujeme, že k nám na sportovní 
halu chodíte.                               Dáša Hlubučková
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U Mlýnce se staví suchá nádrž.  
Ochránit má povodí Mrliny před povodněmi

Kamenská hráz změnila svou podobu

Poldr je vodní dílo, které slouží k protipo-
vodňové ochraně. Vytváří se přehrazením 
vodního toku, kde se voda za hrází za běž-
ných podmínek buď neakumuluje vůbec, 
tzv. suchá nádrž (poldr), nebo je objem ná-
drže zaplněn pouze částečně, tzv. polosuchá 
nádrž (poldr). K  nahromadění vody dochází 
během povodní, čímž se přeměňuje v  po-
vodňovou vlnu, která pak způsobuje menší 
nebo žádné škody. Plocha poldru zpravidla 
bývá zemědělsky využívána jako trvalý travní 
porost, někdy může být také ponechána jako 
mokřad.

Právě takový suchý poldr se v  současné 
době staví na našem území. Je situován v ka-
tastru města Kopidlna a  Mlýnce u  Kopidlna. 
Tato území představují složité odtokové po-
měry, kde pravidelně dochází k  záplavám 
a  při větších průtocích ke značným škodám 
na majetku občanů a infrastruktuře.

Nejvýznamnější povodně v povodí Mrliny, 
která těmito územími protéká, proběhly v le-
tech 1997, 2003, 2006 a 2013. Poslední povo-
deň v roce 2013 významně převyšovala prů-
tok stoleté vody. Z tohoto důvodu byla v roce 
2014 zpracována projektová dokumentace 
pro územní rozhodnutí. V prosinci 2014 bylo 
u  věcně a  místně příslušného stavebního 
úřadu v Kopidlně požádáno o vydání územ-
ního rozhodnutí, které bylo vydáno dne 25. 1. 
2016. Na základě vydaného územního roz-
hodnutí bylo přistoupeno k zadání vypraco-
vání projektové dokumentace pro stavební 
povolení, která byla dokončena v  listopadu 
2016.

Účelem realizace poldru je vytvoření re-
tenčního prostoru o  objemu cca 1  975  544 
m3 zajišťujícího ochranu měst Křinec, Vestec 
a  dalších sídel umístěných na toku Mrliny. 
Transformací povodňové vlny dojde ke sní-

žení Q100 z 38,5 m3/s na neškodný průtok cca 
15 m3/s, což odpovídá cca Q5–Q10. Index „Q100“ 
značí stoletou vodu. Předmětem celé akce je 
realizace jednotlivých objektů suché retenční 
nádrže (poldru), zejména zemní homogenní 
hráze o  délce hráze 529,75  m, o  max. výšce 
hráze 6,5  m a  šířce hráze v  koruně 6–8  m. 

Celkové náklady převyšují 73 000 000 Kč bez 
DPH. Termín dokončení stavby je stanoven na 
únor 2025. Stavbu provádí firma Metrostav 
DIZ, s.  r.  o. A  poslední zajímavou informací 
je rozsah ohroženého území před navrhova-
ným opatřením v hektarech, který činí 610 ha.

Jitka Ječná

V zimních měsících začaly práce na výstav-
bě poldru směrem na Kamensko. Pracovníci 
nejdříve vykáceli stromy, které lemovaly Mr-
linu směrem od Kopidlna. Silné topoly padly 
k  zemi a  tok řeky Mrliny pokračoval na své 
cestě osamocen. Po stromech následovalo 
vyřezání keřů podél celé Kamenské hráze. 
Keře, které každé jaro přinášely nádherné 
vůně při svém rozkvětu, bzukot včel na nich 
a zpěv ptáků, byly odstraněny. Pohled vná-
šel slzy do očí… Ale bohužel to k výstavbě 
patří! Po zlikvidování všeho, co zde po obou 
stranách hráze rostlo, pracovníci firmy Me-
trostav začali pracovat na cestě, po které 
doposud vedla cyklostezka. Její povrch byl 
odstraněn. Pod hrází byla odebrána část 
zeminy. Tok řeky Mrliny byl odveden z hlav-
ního toku a  zatrubněn. Poté byl stržen pů-

vodní pískovcový most z  roku 1877. Jeho 
stáří bylo vytesáno do kamene, který se tyčil 
146 let nad řekou. Za tímto mostem byla tzv. 
„tůň“, která byla rybářským loveckým reví-
rem. Bohužel již byla… Uvidíme, jak budou 
práce pokračovat dál.

A co vlastně na tuto celou akci říkají naši 
mlýnečtí obyvatelé?

„Měl jsem možnost podívat se na dolní 
tok Mrliny, tzn. od Rožďalovic až po vlévání 
se do Labe. To, co jsem viděl, mě docela silně 
vzalo. Rozpadající se domy pod tlakem vod, 
hovořilo to za vše. Ano, došlo k velkému zá-
sahu do přírody hráze u tůně. Změnilo se pa-
norama při procházce k zastávce. Myslím si, 
že se buduje dobrá věc. Při globálním otep-
lování nikdo neví, kdy dojde k nějakému ne-
štěstí. Za úvahu stojí i ještě jedna poznámka. 

Severně od Bučického rybníka směrem ke 
Křešicům se nachází ještě jedna hráz, která 
po stejném zásahu jako v  Mlýnci přibrzdí 
vody od Libáně.“

„Co znamená zhotovení poldru pro nás, 
občany Mlýnce? Cesta po Kamenské hrázi 
byla jednou z možností procházek. Most byl 
součástí historie. Stál tu téměř 150 let. Když 
se začalo s pracemi, chodili jsme se s touto 
historií loučit a vzpomínat.“

„Já si pamatuji, že když jsme ještě doma 
soukromě hospodařili, chodili jsme se sem 
s tatínkem koupat. Na dně pod mostem byly 
dubové trámy, které hezky klouzaly. To je ale 
již více než 70 let. Uvidíme, jak se bude stav-
ba vyvíjet dál.“

Ve spolupráci s občany Mlýnce (hl)
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Rallye Dakar na návštěvě v Kopidlně Josef Donát vyprávěl  
v Kopidlně o knihách  
a zážitcích

Beseda s  účastníky letošního ročníku Ra-
llye Dakar Olgou Roučkovou a Ondrou Mar-
tincem se konala v  hasičské zbrojnici v  Ko-
pidlně. Ondra Martinec byl řidičem nejlepší 
české posádky v  absolutním pořadí Dakar 
Classic. Zajímavé vyprávění bylo doplněno 

V měsíci březnu přijal pozvání na besedu 
kopidlenský rodák pan doc. MUDr. Josef Do-
nát, DrSc. Pro velký úspěch beseda pokračo-
vala v  květnu. Hovořilo se nejen o  knihách, 
které byly věnovány místní knihovně. Zají-
mavé povídání o  nemocnici v  Ugandě, zá-
žitky a vzpomínky z cestování a bohatého ži-
vota, doplněné vzpomínkami manželky, tak 
vypadaly dvě odpolední besedy, které krás-
ně završila videa z cest. Přejeme panu docen-
tovi mnoho dalších besed a posluchačů.

Míša Palečková

promítáním. Měli jsme možnost vyzkoušet 
si třeba posezení v  závodním autě nebo si 
potěžkat medaili. Děkujeme za nevšední 
zážitek.

Míša Havelková

JARNí TVOřeNí V KVC Tvoření se zahradnickou školou má vždy úspěch. Zárukou jsou samozřejmě šikovné ruce paní Hanky Hladíkové a stu-
dentů školy, kteří vždy poradí a pomohou. Účast je vždy zaručena a to nás těší. Za mírný poplatek si můžete většinou odnést tři výrobky. Jarní 
tvoření se neslo v duchu Velikonoc a jara. Podle fotografií můžete posoudit, jak moc šikovné v Kopidlně ženy jsou.                                 Míša Havelková
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Dětský maškarní bál se vrátil k tradici

Nové kroužky se těší oblibě.  
Po prázdninové pauze se opět rozjedou

Dětský maškarní bál jsme uspořádali ve 
spolupráci Kopidlenské žížalky a KVC v Kopi-
dlně. Před covidem bylo tradicí, že se „Dětský 
maškarní bál“ konal vždy po maturitním ple-
se Střední zahradnické školy v Kopidlně. My 
jsme se k  této tradici v  letošním roce opět 
vrátili, a  18.  3. 2023 jsme tak mohli přivítat 
spoustu krásných masek v  místní sokolov-
ně. O zábavný program se postaral kamarád 
Wiki se svým „Popleteným pohádkovým kar-
nevalem“. Děti se v jeho společnosti báječně 
bavily.

Nás jste tentokrát nemohli přehlédnout 
díky převlekům za mimy. Hned při vstupu 

Na jaře se nám podařilo začít s  realizací 
nových kroužků pro děti. První, který zahájil 
svou činnost, byl „šachový kroužek“. Ten pro-
bíhá každé úterý od 17 hod. pod vedením 
Katky Doktorové Malíkové. Další kroužek, 
který vedu já společně s Irenkou Nazarenko-
vou, jsou „tvořivé dílničky pro šikovné ručič-
ky“. Potkáváme se pravidelně každý čtvrtek 

od 16 hod. No a  zapomenout nesmíme na 
„angličtinu pro děti“, která se pod vedením 
lektorky Lucky Kubínové koná každý pátek, 
a  to hned ve dvou skupinách – od 15 hod. 
pro ty nejmenší a od 16 pro školáky. Všechny 
kroužky probíhají v Kulturním a vzdělávacím 
centru v Kopidlně. Těší se nemalé oblibě a za 
to jsme moc rádi.

V  tuto chvíli je naplánováno, že kroužky 
poběží do konce června, na prázdniny si 
dáme přestávku a  od září se zase budeme 
těšit. Díky získané dotaci na volnočasové 
aktivity pro vás chystáme spoustu novinek, 
takže i vaše děti se mají na co těšit.

Veronika Žižková

jsme v  těchto kostýmech obdarovali každé 
dítko krásným balíčkem. Dále jsme si pro 
děti jako zpestření celého programu připra-
vili ještě bohatou tombolu. Ta měla velký 
úspěch a my věříme, že si snad každý přišel 
na své.

Bohaté občerstvení nám pomohli zajistit 
sokolové, za což jim patří velké poděkování. 
Nemohly ale chybět také výborné zákusky 
od Mirky Králové a chlebíčky z Chlebíčkárny.

Moc děkujeme všem, kteří tuto akci na-
vštívili a společně s námi si užili krásné od-
poledne plné zábavy. Těšíme se na příště.

Za Kopidlenské žížalky Veronika Žižková
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Pojďme si vyzdobit náměstí.  
Odstartovala nová velikonoční tradice?

Tary rozjel v Kopidlně parkourovou show
Dětský den na náměstí a na hřišti

Velikonoce letos připadly na začátek 
dubna. Rozhodli jsme se tyto svátky jara 
přivítat uspořádáním malé rodinné akce 
s  názvem „Pojďme si vyzdobit náměstí“. 
Akce se konala 6.  4. 2023 na Zelený čtvr-
tek, takže správnou atmosféru podpořil 
každý, kdo přišel v zelené. Návštěvníci akce 
si mohli užít zdobení vajíček s Irenkou Na-
zarenkovou a Veronikou Žižkovou, pletení 
pomlázek s Renčou Jandovou nebo perníč-
kovou dílničku s Jitkou Kopeckou.

Dětský den jsme slavili hned na dvakrát. 
První oslavy proběhly ve čtvrtek 1. 6., a to na 
náměstí. Děti ze ZŠ a  MŠ připravily krásný 
jarmark, který byl plný ojedinělých výrob-
ků, jejichž výroba dala dětem určitě spous-
tu práce. Velké poděkování patří nejen jim, 
ale také jejich učitelkám a učitelům. Přejeme 
dětem, aby si za vydělané peníze užily krás-
né výlety.

Poté, co skončil jarmark, přišel na řadu 

No a  na Zelený čtvrtek samozřejmě ne-
smělo chybět zelené pivo. Za nápad a reali-
zaci moc děkuji Janě Škaloudové a Jardovi 
Jarošovi. A  kdo neholdoval pivu, určitě si 
mohl dát něco na zahřátí a k tomu výborný 
zákusek z dílny Mirky Králové.

Chtěla bych moc poděkovat všem, kteří 
se na akci podíleli, v  neposlední řadě za-
městnancům místního hospodářství, že 
trpělivě snáší vše, co si vymyslíme, a  vždy 
ochotně pomůžou. Díky, chlapi! Poděková-

Tary. A  kdo že to je? Známý parkourista, 
youtuber a  influencer, děti vám tyto pojmy 
určitě rády vysvětlí. ;-) Tary připravil dětem 
skvělou show, do které se mohly také zapo-
jit. Věříme, že si to všichni výborně užili.

No a další oslavy proběhly v sobotu 3. 6. 
na fotbalovém hřišti. Město ve spoluprá-
ci s  místními spolky připravilo dětský den 
s podtitulem pirátský s DJ Veselá Huba. Při-
praveny byly soutěžní disciplíny, tvořivé díl-

ní ale také patří Střední zahradnické škole, 
a to za pomoc s výzdobou kašny, za prout-
ky na pomlázky, zkrátka za výbornou spo-
lupráci.

Věříme, že jsme touto akcí zahájili krás-
nou novou tradici, která si u  obyvatel Ko-
pidlna najde své příznivce. Na příští rok už 
máme vymyšlených pár vylepšení. :-)

Veronika Žižková

ničky, skákací hrady, hasičská pěna, maskoti 
– myšáci Mickey a  Minnie a  kačeři Donald 
a Daisy. Na fotbalové hřiště dorazilo na 118 
dětí. Všechny děti dostaly od místních fotba-
listů za splnění úkolů sladkou odměnu a na-
nuk, za což moc děkujeme, stejně jako za za-
jištění občerstvení. I všem ostatním místním 
spolkům, které se zapojily do organizace, 
moc děkujeme za spolupráci.

Veronika Žižková
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Zásahy kopidlenských hasičů
7 / 13. 3. 2023 / Kopidlno / K  otevření uza-
vřených prostor byla naše jednotka přivolá-
na v dopoledních hodinách (ohlášeno 10:03 
hod.) do ulice Jičínská v Kopidlně. Po příjez-
du na místo události a provedeném průzku-
mu se jednotka do domu dostala zadními 
dveřmi, přes zahradu sousedů. Následně se 
povedlo otevřít i hlavní vchod a místo udá-
losti bylo předáno policii a majitelům. U udá-
losti zasahovala JSDH Kopidlno a Policie ČR. 
Jednotka HZS KHK PS Jičín byla odvolána 
cestou k události.

8 / 16. 3. 2023 / Nemyčeves / K  požáru ro-
dinného domu byla naše jednotka přivolána 
v  odpoledních hodinách (ohlášeno v  14:40 
hod.) do obce Nemyčeves. Po příjezdu na 
místo události a provedeném průzkumu byl 
zjištěn požár střechy domu. Jednotka, ve 
spolupráci s dalšími hasiči, prováděla hašení 
a monitoring půdních prostor. Následně mu-
sela být část střechy rozebrána a  vyházeno 
seno, které se na půdě nacházelo. Po doha-
šení skrytých ohnisek se jednotka vrátila zpět 
na základnu. U události zasahovaly HZS KHK 
PS Jičín, JSDH Slatiny, JSDH Kopidlno, JSDH 
Jičín a JSDH Nemyčeves.

9 / 25. 3. 2023 / Bílsko / K požáru sazí v komí-
ně byla naše jednotka přivolána v podvečer-
ních hodinách (ohlášeno 17:50 hod.) do obce 
Bílsko. Průzkumem bylo zjištěno zahoření 
sazí z  krbových kamen. Jednotka provedla 
vyčištění komína a  zkontrolovala okolí ko-
mína termokamerou. Následně se vrátila na 
svoji základnu. U  události zasahovaly JSDH 
Kopidlno, HZS KHK PS Jičín a JSDH Libáň.

10 / 30. 3. 2023 / Brada / K požáru chalupy 
byla naše jednotka přivolána v dopoledních 
hodinách (ohlášeno 9:44 hod.) do obce Bra-
da-Rybníček. V době našeho příjezdu již pro-
bíhal hasební zásah okolními jednotkami. 
První část naší jednotky se podílela na dál-
kové dopravě vody k požáru a druhá spolu-
pracovala na vyhledávání a likvidaci skrytých 
ohnisek. Zásah byl náročný, jelikož bylo po-

třeba celou dobu pracovat v dýchací techni-
ce. Po likvidaci požáru se jednotka vrátila na 
svoji základnu. U události zasahovalo, mimo 
naši jednotku, i dalších deset jednotek z Krá-
lovéhradeckého i Libereckého kraje.

11 / 4. 4. 2023 / Libáň / K požáru domu byla 
naše jednotka přivolána v podvečerních ho-
dinách (ohlášeno v  19:25 hod.) do Libáně. 
V  době našeho příjezdu již u  události zasa-
hovala místní dobrovolná jednotka. Hasiči 
ve spolupráci provedli průzkum patra, kde 
byly odstraněny stropní desky, a byla prove-
dena kontrola, zda nedošlo k zahoření trámů 
střechy. Následně byla budova odvětrána 

13. 3. 2023 / Kopidlno / Otevření uzavřených 
prostor

16. 3. 2023 / Nemyčeves / Požár rodinného domu

25. 3. 2023 / Bílsko / Požár sazí v komíně

pokračování na straně 15
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pomocí přetlakové ventilace. Dále jednotka 
spolupracovala při rozebírání střešních tašek, 
aby bylo možné uhasit skrytá ohniska požá-
ru. Následně se naše jednotka vrátila zpět na 
svoji základnu. U  události zasahovaly JSDH 
Libáň, JSDH Kopidlno a HZS KHK PS Jičín.

12 / 7. 4. 2023 / Kopidlno / K osobě s náhlou 
zástavou oběhu byla naše jednotka přivolá-
na v ranních hodinách (ohlášeno 3:58 hod.) 
do ulice U  Nádraží v  Kopidlně. Jednotka 
prováděla resuscitaci do příjezdu záchranné 
služby. Následně byl pacient předán do péče 
lékařů. U události zasahovala JSDH Kopidlno, 
ZZS KHK Jičín a Policie ČR.

13 / 7. 4. 2023 / Pševes / K požáru rodinného 
domu byla naše jednotka přivolána v dopo-
ledních hodinách (ohlášeno v 10:07 hod.) do 
obce Pševes. Po příjezdu na místo události 
a  provedeném průzkumu byl zjištěn požár 
sazí v  komíně. Jednotka provedla vyčištění 
komína a odebrala hořlavý materiál z kotle. 
Dále termokamerou zkontrolovala bezpro-
střední okolí komína. Následně se vrátila zpět 
na základnu. U události zasahovaly JSDH Ko-
pidlno, JSDH Libáň a HZS KHK PS Jičín.

14 / 8. 4. 2023 / Osenice / K  požáru rodin-
ného domu byla naše jednotka přivolána 
v ranních hodinách (ohlášeno 1:48 hod.) do 
obce Osenice. V  době našeho příjezdu již 
u  události zasahovala dobrovolná jednotka 
kolegů z  Libáně, která měla již požár pod 
kontrolou. Naše jednotka provedla osvětlení 
místa zásahu a po vynesení požárem zasaže-
ného vybavení zkontrolovala místo hoření 
termokamerou. Následně se naše jednotka 
vrátila zpět na svoji základnu. U události za-
sahovaly JSDH Libáň, JSDH Kopidlno, HZS 
KHK PS Jičín.

15 / 13. 4. 2023 / Kopidlno / K dopravní ne-
hodě byla naše jednotka přivolána v  odpo-
ledních hodinách (ohlášeno v  16:22 hod.) 
do ulice Jičínská v  Kopidlně. Po příjezdu na 
místo události a  provedeném průzkumu 
byla zjištěna jedna zraněná osoba po srážce 
s  osobním automobilem. Této osobě byla 

poskytnuta předlékařská péče a  tepelný 
komfort. Ostatní účastníci události vyvázli 
bez zranění. Po příjezdu ZZS KHK Jičín byl 
pacient předán do péče záchranářům. Záro-
veň jednotka provedla zajištění místa neho-
dy a řídila provoz na pozemní komunikaci. Po 
zadokumentování místa události Policií ČR se 
jednotka vrátila zpět na základnu. U události 
zasahovaly JSDH Kopidlno, HZS KHK PS Jičín, 
ZZS KHK Jičín a Policie ČR.

16 / 22. 4. 2023 / Žlunice / K dopravní nehodě 
byla naše jednotka přivolána v ranních hodi-
nách (ohlášeno v 8:08 hod.) do obce Žlunice. 
Po příjezdu na místo události a provedeném 
průzkumu byla zjištěna tři havarovaná vo-
zidla. Při události byla lehce zraněna jedna 
osoba, které byla poskytnuta předlékařská 
péče a  po příjezdu ZZS byla předána zdra-
votníkům. Jednotka zároveň zajistila mís-
to nehody, provedla protipožární opatření 
a uniklé provozní kapaliny zasypala sorben-
tem. Po zadokumentování události Policií ČR 
provedla jednotka úklid vozovky a následně 
se vrátila zpět na svoji základnu. U  události 
zasahovaly JSDH Kopidlno, HZS KHK PS Nový 
Bydžov, ZZS KHK Nový Bydžov a Policie ČR.

17 / 5. 5. 2023 / Cholenice / Na záchranu 
uvázlé poštolky byla naše jednotka přivo-
lána v  odpoledních hodinách (ohlášeno 
15:42hod.) do obce Cholenice. Po příjezdu na 
místo události a provedeném průzkumu byla 

zjištěna poštolka, která uvázla poblíž svého 
hnízda ve výšce cca 8 m. Jednotka se ke zví-
řeti po stromě dostala a vysvobodila ho. Ná-
sledně se vrátila na svoji základnu. U události 
zasahovala pouze JSDH Kopidlno.

18 / 5. 5. 2023 / Kopidlno / Na likvidaci ob-
tížného hmyzu byla naše jednotka přivolána 
v  podvečerních hodinách (ohlášeno 20:08 
hod.) do ulice Na Sklípku v Kopidlně. Průzku-
mem zjištěno, že se nejedná o  nebezpečný 
hmyz, proto jednotka, po dohodě s  maji-
telem, nezasahovala a vrátila se zpět na zá-
kladnu. U  události zasahovala pouze JSDH 
Kopidlno.

19 / 22. 5. 2023 / Jičíněves / Na likvidaci ob-
tížného hmyzu byla naše jednotka v podve-
černích hodinách (ohlášeno 18:27 hod.) při-
volána do obce Jičíněves. Průzkumem bylo 
zjištěno vosí hnízdo ve zdi. Jednotka hnízdo 
zlikvidovala pomocí chemických prostředků 
a skulinu zastříkala expanzní pěnou. Násled-
ně se vrátila zpět na základnu. U události za-
sahovala pouze JSDH Kopidlno.

20 / 25. 5. 2023 / Mlýnec / K požáru automo-
bilu byla naše jednotka přivolána v  ranních 
hodinách (ohlášeno v  8:56 hod.) do obce 
Mlýnec. Po příjezdu na místo události a pro-

7. 4. 2023 / Pševes / Požár sazí v komíně rodin-
ného domu 

5. 5. 2023 / Cholenice / Záchrana poštolky 25. 5. 2023 / Mlýnec / Požár automobilu

22. 4. 2023 / Žlunice / Dopravní nehoda
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vedeném průzkumu byl zjištěn požár osob-
ního vozu v motorovém prostoru. Jednotka 
požár zlikvidovala pomocí jednoho vysoko-
tlakého proudu. Po zadokumentování udá-
losti vyšetřovatelem požáru se vrátila zpět na 
svoji základnu. U  události zasahovaly JSDH 
Kopidlno a HZS KHK PS Jičín.

21 / 29. 5. 2023 / Drahoraz / K požáru domu 
byla naše jednotka přivolána v dopoledních 
hodinách (ohlášeno v  10:33 hod.) do obce 
Drahoraz. Po příjezdu na místo události 
a  provedeném průzkumu zjištěn kouř zpod 
střechy. Jednotka byla nucena za dozoru Po-
licie ČR vniknout do objektu bez přítomnosti 
majitele a  udělat průzkum, zda se v  domě 
nenachází nějaké osoby. Uvnitř zjištěna ho-
řící komoda, která se nejspíše vznítila od 
nabíjené baterie elektrokoloběžky. Jednot-
ka komodu vynesla mimo objekt a zahasila. 
Zároveň byla vynesena plynová tlaková ná-
doba. Žádné osoby nalezeny nebyly. Po likvi-
daci požáru byl objekt předán vyšetřovateli 
a  jednotka se vrátila zpět na svoji základnu. 
U události zasahovaly JSDH Kopidlno, Policie 
ČR, HZS KHK PS Jičín a JSDH Libáň.

22 / 30. 5. 2023 / Dolany / K požáru louky byla 
naše jednotka přivolána v odpoledních hodi-
nách (ohlášeno 14:46 hod.) do obce Dolany. 
V době našeho příjezdu již u události zasaho-
vala profesionální jednotka hasičů z  Jičína, 
která měla požár pod kontrolou. Naše jed-
notka nemusela zasahovat a  vrátila se zpět 
na svoji základnu. U události zasahovaly HZS 
KHK PS Jičín a JSDH Kopidlno.

Petr Hnát

29. 5. 2023 / Drahoraz / Požár domu 

Účastníky pálení čarodějnic  
v Drahorazi neodradil ani noční chlad 

Velikonoční tvořeníčko v Drahorazi

Letošnímu pálení čarodějnic v  Drahorazi 
předcházela brigáda, úklid cesty do třešňov-
ky, kde jsou popadané suché větve a stromy. 
I  přes počáteční problémy a  časovou tíseň 
se díky zapůjčení traktoru od pana Sádla 
podařilo za dopoledne navozit osm valníků 
roští na hřiště, kde se plánovalo pálení čaro-
dějnic. Akce začala za slunného nedělního 
dopoledne postavením stanů zapůjčených 
od města Kopidlna a  vojenského stanu od 
pana Vl. Slavíka. V 17 hodin se začali scházet 
první návštěvníci, ženy byly převlečené za 

1. dubna 2023 jsme se v  15 hodin sešli 
v  drahorazské volební místnosti, kam jsme 
pozvali děti i jejich rodiče na malování vají-
ček, pletení pomlázek a tvoření velikonoční 
dekorace. Měli jsme připravené „vejdunky“ 
i vajíčka vařená a umělá. Zájem byl překva-

čarodějnice, pekly se klobásy, špekáčky, ale 
největší úspěch měly smažené bramboráky. 
Po setmění se zapálil oheň, a i přesto, že bylo 
pouhých osm stupňů a foukal vítr, účast byla 
téměř stoprocentní. Hrála hudba, tancovalo 
se a zábava v plném proudu vydržela až do 
brzkých ranních hodin. Snad se všem letoš-
ní čarodějnice líbily a doufáme, že účast i na 
dalších našich akcích bude opět hojná.

Zvláštní poděkování panu Jar. Slavíkovi za 
dodání elektřiny.

Jan Honzík

pivě velký. Dospělí si dali kávičku a zakousli 
cukroví ve tvaru kuřátek a zajíčků a děti zdo-
bily vajíčka. Zručnější děvčata pan Adamec 
učil plést pomlázky. Bylo to krásné aprílové 
odpoledne.

Hana Fikarová
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Poznatky z konference Učitel 21. století 
využijeme ke zdokonalení vzdělávacích strategií
„Naši učitelé nesmějí být podobni sloupům u cest, jež pouze 
ukazují, kam jít, ale samy nejdou.“ – Jan Amos Komenský

Již samotné moto vypovídá, že konferen-
ce se zaměřila na to, jaký by měl být učitel 
v 21. století. Jaké na něj jsou kladeny poža-
davky, jakými směry by se měl ubírat, ale 
také to, jaké nové digitální dovednosti by 
měl mít. A právě na tuto aktuální problema-
tiku se zaměřilo několik pedagožek z  naší 
základní školy, které se 18. dubna rozjely až 
do Brna, aby se dozvěděly více.

Na programu konference byli významní 

a erudovaní odborníci např.: Mgr. Jiří Halda, 
Mgr. Robert Čapek, prof. Jan Hábl či Mgr. Eva 
Fruhwirtová. Všechny přednášky byly vede-
ny nejen v teoretické rovině, ale naopak byly 
hodně ceněné kazuistiky z  praxe jednotli-
vých učitelů. Součástí byla i prodejní výstava 
několika firem s  didaktickými pomůckami. 
Naši pozornost hlavně upoutali edukativní 
roboti, které zamýšlíme pořídit i  do hodin 
informatiky na naší škole.

Celou konferenci jsme si velmi užily a roz-
hodně nám pomohla v zdokonalení našich 
vzdělávacích strategií a  orientaci v  poža-
davcích kladených na učitele ať už ze strany 
žáků, rodičů, či vedení školy. A  díky tomu 
tak daleké cesty nelitujeme, ale naopak vě-
říme, že se jednalo o dobře investovaný čas 
a peníze.

Mgr. Kateřina Hakenová

Fenomén rodičovských schůzek?
Třídní schůzky pro mě byly často velký 

stres. Na rodičovské schůzky ve většině pří-
padů chodí rodiče, jejichž děti nemají žádné 
kázeňské ani studijní problémy. Mluvit před 
rodiči obecně o chování žáků, o pravidlech, 
která žáci nedodržují, o  společných akcích, 
o  prospěchu… A  proč? Protože se to tak 
dělá už desítky let? Není lepší způsob mluvit 
o  dítěti pouze s  jeho rodičem a  za přítom-
nosti samotného žáka? Za mě určitě ano. 
Žáci by měli mít možnost vyjádřit se k tomu, 
co o nich říkám. Měli by umět rodičům říct, 
co se jim ve škole daří, nebo naopak zda je 
něco, co je ve škole trápí.

Chtěla jsem tento způsob vyzkoušet a uči-
nila jsem tak v dubnu. Místo klasických tříd-
ních schůzek jsem vypsala konzultace pro 
rodiče a vyzvala žáky, aby přišli do školy se 
svými rodiči. Během konzultací dorazilo 
10 rodičů a většina s sebou měla i své děti. 
Mohli jsme se bavit konkrétně. Řešit aktuální 

problémy a  potřeby jednotlivého žáka. Byl 
to první pokus a  určitě bych v  něm chtěla 
pokračovat, protože za mě to dává mnohem 
větší smysl. Žáci přicházeli s obavami, které 
se během rozhovoru vytratily. Určitě je ještě 
potřeba zapracovat na organizaci, přece jen 
to byl můj první pokus, ale pro mě je to krok 
správným směrem.

Mgr. Magda Hakenová

I  když nejsem třídní učitelka, informace 
paní Hakenové mě mile překvapila a postup-
ně ve mně začala uzrávat myšlenka, že se do 
tohoto způsobu vedení setkání s  rodičem 
a žákem také zapojím, ale pouze z pohledu 
učitele českého jazyka v 6. třídě. Souhlasím 
s tvrzením paní učitelky, že musíme zapraco-
vat na organizaci, ale to není nic složitého, 
co bychom do příště nezvládly. Hlavní je, že 
jsme i  v  naší škole začali měnit zažitý způ-
sob vedení třídních schůzek a zorganizovali 

jsme první tzv. triádu. Je jen otázkou času 
a přesvědčení učitelů, kdy se přidají i ostatní 
třídy. Moje setkání probíhalo nad všemi pra-
cemi žáků, které vytvořili v průběhu čtvrtletí 
a které mají založené ve svém portfoliu. Spo-
lečně jsme hledali odpovědi na otázky: „Co 
se ti povedlo, v čem potřebuješ pomoci…?“ 
S  některými přítomnými jsme společně vy-
tyčili cíl, jak se zlepšit: „Psaní interpunkčních 
znamének průběžně, nikoliv až po napsání 
celého slova. Zaměříme se v  hodinách, ale 
i  v  předmětu SPP, pouze na koncovky pří-
davných jmen tvrdých a  měkkých…“ Žáci 
ukázali svým rodičům, jak se sebehodnotili 
v pololetí a ve čtvrtletí. V následující hodině 
českého jazyka měli možnost vyjádřit se ke 
způsobu, jakým proběhly schůzky, a všech-
ny jejich odpovědi byly kladné, necítili stres 
a měli radost z pochvaly.

Mgr. Jana Hladíková
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Žáci reprezentovali Kopidlno v matematické soutěži Pangea
Vybraní žáci z druhého stupně reprezen-

tovali naši základní školu v celostátní mate-
matické soutěži Pangea. Mnoho reálných 
příkladů ze života v  letošním tematickém 
okruhu Dějiny a  zvířata se rozhodlo řešit 
celkem šestnáct nadějných matematiků. 
Sedmý ročník reprezentovali dva žáci, osmý 
a devátý ročník vždy po sedmi žácích.

Chuť soutěžit rozhodně nechyběla, nic-
méně konkurence byla vysoká. V  každém 
ročníku se celostátně zúčastnilo více než 
deset tisíc žáků. Ačkoli se i  přes značné 
úsilí všech zúčastněných nepodařilo niko-
mu postoupit do finále, tato soutěž byla 
skvělou příležitostí, aby si žáci vyzkoušeli 
své matematické schopnosti a porovnali je 
s ostatními.

Nejlepší výkon za sedmý ročník předve-
dl Tomáš Procházka, v osmém ročníku byli 

nejúspěšnějšími řešiteli Patrik Švorc a Matěj 
Häuszler, kteří navíc obstáli nejlépe na celé 
škole. V  devátém ročníku se nejvíce dařilo 
trojici děvčat, jmenovitě Karolíně Kinčlové, 
Rozárii Rudolfové a Anně Červinkové.

Všem zúčastněným gratulujeme k  hez-
kému umístění a děkujeme, že ukázali svou 

odvahu a ochotu vyzkoušet si něco nového 
a reprezentovali tak naši základní školu. Vě-
říme, že získaný certifikát jim bude hezkou 
vzpomínkou a že chuť soutěžit jim zůstane 
i nadále.

Bc. Veronika Hnízdová,  
Mgr. Magda Hakenová

Síla spolupráce: kooperativní výuka jako  
cesta k porozumění čtyřúhelníkům

Žáci sedmého ročníku v hodině matema-
tiky prověřili svou schopnost spolupráce, 
vzájemného učení a  sílu vlastní odpověd-
nosti. Kooperativní forma výuky podporuje 
aktivizaci všech žáků, motivuje a činí skupi-
novou práci smysluplnou, neboť na každém 
členovi týmu skutečně záleží!

Žáci si v  malých skupinách přidělili čísla 
od jedné do čtyř. Poté na svých příslušných 
stanovištích řešili odlišné úkoly týkající se 
čtyřúhelníků. Tímto způsobem získal každý 
člen skupiny odpovědnost nastudovat na 
konkrétním stanovišti důležité informace, 

prověřit si je v úkolech a následně zvládnout 
předat své „domovské“ skupině to podstat-
né. Úspěch skupiny byl proto ve výsledku 
závislý na výkonu každého příslušníka týmu.

Tento netradiční přístup k výuce matema-
tiky byl nejen zpestřením běžných vyučo-
vacích hodin, ale také prověřil schopnost 
žáků se soustředit, komunikovat a  naslou-
chat jeden druhému. Navíc v  následujících 
hodinách měli žáci již vžitý bazální přehled 
o čtyřúhelnících a další matematické doved-
nosti si osvojovali snadněji.

Bc. Veronika Hnízdová
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Rozvoj digitálních kompetencí v 5. třídě

Informatika s bee-botem

V  rámci rozvoje digitálních kompetencí 
zařazujeme do výuky nové aktivity, které se 
mohou využívat v informatice, ale i v jiných 
předmětech. Nejprve jsme začali zařazovat 
QR kódy. Žáci si nainstalovali aplikaci čtečka 
QR kódů, která jim umožnila jejich skeno-
vání. V  rámci hodin matematiky a  českého 
jazyka jsme je využili k  procvičování učiva. 
Žáci doplňovali do křížovky odpovědi z otá-
zek, které se schovávaly za již zmiňovanými 

15. 3. 2023 jsme měli informatiku. V infor-
matice jsme pracovali s  robotem (bee-bot), 
je to taková žluto-černá včela, která má na-
vrchu šipky: rovně, vpravo, vlevo a dozadu. 
Je to vlastně programování té včely. Když 
nám to paní učitelka Kvapilová vysvětlila, 
tak vytáhla taková plátna, na kterých byla 
například ulice. Byli jsme ve dvojicích a říkali 
jsme si například: Jeď do cukrárny a potom 

QR kódy. V následujících hodinách informa-
tiky si žáci sami tvořili zadání pro QR kódy 
a následně je skenovali.

Další činnost pro rozvoj digitálních kom-
petencí je práce s  bee-boty. Bee-bot je 
robotická vzdělávací pomůcka, kterou si 
žáci sami naprogramují. Nejprve si to žáci 
zkoušeli na simulátoru v počítačové učebně 
nanečisto. Po několika zdařilých pokusech 
se žáci pustili do práce s opravdovými bee-

-boty. Každá dvojice měla svého vlastního 
robota a podložku, po které jezdil. Ve škole 
máme k  dispozici několik druhů podložek, 
u  kterých se žáci postupně vystřídali. Vždy 
jeden z dvojice zadával start a cíl cesty a dru-
hý programoval. Žáci dokázali hned správně 
naprogramovat robota a  aktivita je velmi 
zaujala.

Mgr. Anna Kvapilová

na autobusovou zastávku. Než jsme šli do 
koridoru programovat na mapách včelky, 
tak jsme se na to připravovali na počítačích. 
Měli jsme odkaz na stránku, kde jsme si to 
vyzkoušeli akorát na počítači, a pak jsme to 
šli programovat do koridoru.

Bee-boty (včely) jsem si moc užila a moc 
se mi to líbilo. Děkuji škole za tuto příležitost.

Anna Vlčková
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Jak naši osmáci přemýšlí o ideálním učiteli?
Svého ideálního učitele bych si představo-

vala tak, aby si ve třídě dokázal udělat pořá-
dek. Měl by se snažit o to, aby nás učivo ale-
spoň trochu bavilo a  zaujalo. Chci, aby nás 
naučil, jak si vyhledávat a ověřovat jakékoliv 
informace. Je velmi důležité, aby měl smysl 
pro humor a pochopil vtip. Měl by se zajímat 
o své žáky, a  také o  jejich psychické zdraví. 
Neměl by na nás křičet, když něco hned 
nechápeme nebo nám něco nejde. Chci, 
aby nás učil opravdu důležité věci do živo-
ta, které někdy opravdu využijeme. Byl by 
spolehlivý a choval by se k nám s respektem 
a slušně. V hodinách bychom používali počí-
tače, tablety a mobily. Mobily by nám dovolil 
i o přestávkách a nedělal by kvůli tomu tako-
vé drama. Dával by nám pouze dobrovolné 
úkoly, které by pak ohodnotil známkou. Hez-
ky by se oblékal a měl by dobrý styl.

Natka Nagyová

Můj ideální učitel by měl být docela mla-
dý, protože mi připadá, že starší generace 
nám tolik nerozumí. Měl by se zaměřovat 
na naše mentální zdraví a  měl by nás při-
pravit na reálný život. Ke každému žákovi 

by měl přistupovat individuálně a  měl by 
se ho snažit pochopit. Styl učení by měl 
být moderní, například používání interne-
tu, protože je součástí našich životů, hrát 
hry a rozvíjet naši logiku a talent. Určitě by 
měl zastávat změnu školství, protože naše 
školství právě teď je už z dob Marie Terezie. 
Neměl by mít oblíbené žáky a na nikom by 
neměl být zasedlý. Mohl by se snažit po-
chopit různé trendy a  třeba si založit účty 
na různých sociálních sítích. Mohl by se 
zaměřovat na výuku finanční matematiky, 
protože mi připadá, že toho moc nevíme 
o financích a jak s nimi zacházet. Měl by se 
k žákům chovat přátelsky a mile. Neměl by 
vytahovat své problémy a  svůj osobní ži-
vot, protože se potom tolik nesoustředí na 
hodinu. Jeho hodiny by měly probíhat tak, 
aby na ně žáci chtěli chodit a neodcházeli 
znudění. Z  hodin by si měli žáci odnášet 
co nejvíce věcí, aby se nemuseli učit doma, 
protože můj názor je takový, že doma by se 
děti neměly učit, protože by si měly doma 
od školy odpočinout, a ne se učit. Tohle je 
moje představa o ideálním učiteli.

Eliška Novotná

Ideální učitel by měl mít smysl pro hu-
mor, být zábavný a  nejlépe, aby nebyl 
příliš komplikovaný. Měl by respektovat 
ostatní učitele a  žáky. Žákům by měl na-
slouchat a podpořit jejich názory. Měl by 
být vzorem pro žáky, inspirovat je a  mo-
tivovat je. Učitel by měl dobře učit, např. 
nějakou hrou. Měl by učit moderně, a  ne 
žádným zastaralým způsobem. Jeho ho-
diny by nás měly bavit a  měli bychom si 
z  nich něco zapamatovat a  odnést. Když 
se žákovi nedaří, nejde mu učivo, učitel by 
to s ním měl v klidu vyřešit. Učitel by měl 
připravit žáky na to hlavní, a  to na život. 
Měli bychom mít nějaké základy o životě. 
Učitel by se měl hezky oblékat a hezky se 
prezentovat. Měl by respektovat, kdo co 
nosí, a neodsuzovat žáky podle rasy nebo 
podle známek. Učitel by měl ohodnotit 
pracovitost a snahu žáků. Pokud by učite-
le přestala práce bavit, měl by odejít, aby 
netrápil sebe a žáky. Třeba proto, aby ne-
začal být nepříjemný a nevybil si zlost na 
ostatních.

Kuba Zemanec

Spolupráce 1. a 5. třídy přinesla nová kamarádství

Dne 24. 4. 2023 proběhla spolupráce mezi 
1. a  5. třídou v  hodině pracovních činnos-
tí. Každému žákovi 1. třídy byl přiřazen žák 
5. třídy. V této hodině jsme pracovali se za-
žehlovacími korály. Nejdříve každá dvojice 
dostala korály a  šablony. Žáci skládali na 
podložku různě barevné korálky dle předlo-

hy nebo své fantazie. Starší děti při této práci 
dohlížely na mladší. Vzniklo tak mnoho krás-
ných obrázků. Při společné tvorbě se žáci 
blíže poznali a navázali kamarádské vztahy. 
Na konci hodiny se loučili s úsměvem a nad-
šením do další spolupráce mezi ročníky.

Mgr. Anna Kvapilová
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Na lyžařský výcvik do Příchovic vyrazila super parta
V  pátek 17. února odjela skupina žáků 

z  naší základní školy na lyžařský výcvik do 
Příchovic. V doprovodu čtyř instruktorů, pana 
ředitele a zdravotnice dojeli na Jičínskou cha-
tu za deštivého počasí, které vydrželo ještě 
další den. Počasí se umoudřilo až v neděli, kdy 
jsme se poprvé dostali na svah. Žáci, rozděle-

ni do čtyř lyžařských skupin, začali s výukou. 
Sníh byl mokrý a těžký, ale žáci byli poslušní 
a i přes těžké sněhové podmínky dělali velké 
pokroky. Využívali jsme každé příležitosti, kdy 
bylo jen trochu možné jít na svah. Třeba ve 
středu jsme doslova otvírali a zavírali sjezdov-
ku, kdy si žáci užili i noční lyžování.

V  letošním roce jela na hory super par-
ta dětí. Každý večer si po pokojích připravili 
program a  až do večerky se společně bavili 
u soutěží či diskotéky. Byli bezva. Nikomu se 
nechtělo odjet a už teď se těší na příští rok.

Mgr. Ivana Pekárková
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Propojování předmětů v praxi

Velikonoční dílnička 
ve školní družině

Propojování předmětů je jeden z  důleži-
tých prvků vedoucích ke změnám v základ-
ním školství. V  naší škole se snažíme, aby 
k  tomuto propojování docházelo a  žáci se 
tak mohli podívat na učivo z různých pohle-
dů. Na lednové hodině přírodovědy v 6. třídě 
žáci pracovali s aktivizujícími učebními me-
todami: Myšlenková mapa je aktivita, která 
pomáhá pochopit pojmy a vztahy mezi nimi 
a  zaznamenává se různými způsoby. Tento 
grafický záznam umožňuje lepší zapama-
tování. Další aktivizující metodou, kterou 
vyučující použila v této hodině, je insert. Je 
to způsob práce s  textem, který pomáhá 
k lepšímu porozumění textu a slouží k syste-
matizaci čteného a poznámek. Protože třída 
s touto metodou začínala, byl zvolen menší 
počet značek, a žáci měli tedy vyznačit v tex-
tu dvěma barvami informace, které již znají, 
a kterým nerozumí.

Na tuto přírodovědu navázala suplova-
ná hodina, ve které se vyučující rozhodla 
navázat na cíl předchozí hodiny, ve kterém 
žáci poznávali jednotlivé zástupce měkký-
šů. Možnost volby (forem práce, místa…) ve 
výuce je dalším důležitým prvkem proměny 
školy. Žáci se rozhodovali, zda budou praco-
vat sami, ve dvojici, nebo ve trojici. Předem 
byla společně stanovena kritéria pro práci:
•	 Kreativita
•	 Jedná se o příběh, který bude obsaho-

vat děj, zápletku a vyřešení
•	 Pravopisně správné použití názvů zví-

řat (s malými písmeny) a vlastních jmen 
s velkými písmeny

V další hodině proběhlo vzájemné písem-
né hodnocení jednotlivých prací. Žáci se ná-
sledně rozhodli, že by chtěli slyšet všechny 
práce, tak jsme se domluvili na ústní prezen-
taci příběhů. Vyslechli jsme 10 příběhů, které 
byly prezentovány 3+3+4. Z  každé skupiny 
jsme vybrali jednoho vítěze veřejným hlaso-
váním. Poslední hlasování bylo tajné a  žáci 
vybírali pořadí tří nejlepších výtvorů.

Jana Hladíková

1. místo – Rozálie Csuporiová, 11 hlasů

Poprvé v lese

Hlemýžď zahradní jménem Laurinka a plzák 
lesní jménem Kamil se rozhodli jít do lesa na 
procházku. Šli takovou úzkou uličkou a z keře 
na ně vyskočil pokoutník domácí jménem 
Bára. Laurinka, jelikož má ulitu, tak se schova-
la do ulity, ale Kamil neměl ulitu, tak se začal 
plazit, ale to mu moc nepomohlo, protože ho 
Bára vzala a šla zpátky do keře, aby ho mohla 
zabalit do své pavučiny. V keři na ni čekal se-

Před Velikonocemi přijala naše po-
zvání do školní družiny paní Zdena 
Hyršalová. Děti byly nadšené. Povída-
la si s nimi o Velikonocích a o názvech 
jednotlivých dní velikonočního týdne. 
Přinesla na ukázku krásné velikonoční 
dekorace. Pod jejím vedením se děti 
pustily s  velkou chutí do aranžování. 
Výrobky se jim moc povedly. Děkujeme 
paní Hyršalové za příjemnou atmosféru 
a těšíme se na další společnou dílničku.

Ilona Komárková

káč domácí jménem Ilona, a Bára sekáče po-
slala pro Laurinku, protože by sama neunesla 
dva živočichy. Když se Ilona dostala na místo, 
kde má Laurinka být, nikoho nenašla a vrátila 
se k Báře. Rozhodly se, že ji zítra půjdou hledat, 
protože se ještě dnes musí postarat o páskov-
ku keřovou jménem Petr. Potřebují hlemýždě 
zahradního, plzáka lesního a  páskovku keřo-
vou, aby otevřeli portál do jejich rodné země. 
Laurinka našla odvahu a  místo toho, aby šla 
domů, tak se rozhodla osvobodit Kamila. 
Laurinky rodiče se stresovali, Kamilovi rodiče 
se nestresovali. Hlemýžď Laurinka šla hledat 
pomoc k  rybníku, kde našla škebli rybniční 
jménem Ája. A  Laurinka se jí zeptala, jestli jí 
pomůže, a Ája jí odpověděla, že jí pomůže. Tak 
šly k tomu keři, kde je Kamil už svázaný do Bá-
řiny pavučiny, když si sekáč Ilona a pokoutník 
Bára všimli škeble Áji a  hlemýždě Laurinky, 
tak je chtěli přepadnout, ale Ája je obě skřípla 
do svých lastur, pak osvobodili plzáka Kami-
la a  pásovku Petra a  pak se Laurinka vrátila 
domů. Tam ji čekali její rodiče a její sestra, též 
hlemýžď zahradní jménem Zuzka.

2. místo – Jan Zajíc, 5 hlasů, nechtěl svoji 
práci prezentovat v Kopidlenských listech

3. místo – Zuzana Smutná a Alena 
Häuszlerová, 3 hlasy

Tajemná jeskyně

Jednou jedna dívka jménem Nikola byla se 
svojí mamkou na dovolené u moře v Chorvat-
sku. Když spolu šly na pláž, tak Nikola uviděla 
hezkou a  velkou srdcovku jedlou a  rozeběhla 
se za ní. Když se otočila zpátky na svoji mam-
ku, tak už tam nestála. Ale když uviděla šipku 
ze srdcovky a  hřebenatky, tak se za ní hned 
vydala. Šla po šipkách tak dlouho, až došla 
k  velké skále, tak ji obešla a  uviděla jeskyni. 
Chvíli váhala, jestli má do té jeskyně vstoupit, 
nakonec se tam vydala. Když už kousek ušla, 
tak uviděla spoustu malých jezírek a  jedno 
velké, na které hezky prosvitovalo slunce. Když 
přišla blíž, došla k velkému jezírku a uviděla, že 
v něm plave krakatice obrovská, sépie obecná 
a chobotnice obecná a spousta dalších hlavo-
nožců. Tak se dívka lekla, protože se jich moc 
bojí. Ještě chvilku tam stála, ale uslyšela, jak 
na ni maminka volá, tak za ní šla. Vrátily se 
spolu na hotel a  potom jely zpět domů. Když 
přijely domů, tak Nikola uviděla hlemýždě za-
hradního, šla k němu a uviděla plzáka lesního. 
Moc se jí líbili, tak si je vzala a šla s nimi domů. 
Na cestě ještě uviděla ulitu pásovky keřové, 
kterou si také vzala. Ale po pár dnech na ně 
zapomněla, tak všichni umřeli.
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Při úklidu se podařilo naplnit 16 pytlů

Vaříme s fair trade

Budu prvňáčkem

Všichni žáci naší základní školy se ve stře-
du 5. dubna účastnili akce Ukliďme Česko – 
ukliďme okolí školy. Každá třída pod dohle-
dem své třídní učitelky a  asistentů měla za 
úkol uklidit předem určenou oblast v  okolí 
školních budov. Žáci dostali ochranné ru-
kavice i pytle, do kterých odpad sbírali. Byli 

Pátek 14. dubna – správný den pro 
budoucí prvňáčky. V  doprovodu svých 
rodičů totiž přišli k zápisu do první třídy. 
V  budově základní školy v  Hilmarově 
ulici se na ně těšily paní učitelky, které 
si pro děti připravily drobné úkoly. Bez 
velkého váhání děti zvládly přednést 
krátkou básničku. Své znalosti proká-
zaly při počítání do deseti a  určování 
barev na obrázku. Obtíže jim nečinila 
ani prostorová orientace či grafické zná-
zornění geometrických tvarů. Za svoje 
odvážné snažení získaly drobné dárky, 
které pro ně vyrobili žáci základní školy. 
Přejeme všem budoucím prvňáčkům 
i jejich rodičům hodně úspěchů v nad-
cházejícím školním roce.

Mgr. Jitka Koutníková

Takto označil den 14. 3. 2023 kolektiv 
kuchařek ve školní jídelně ZŠ a MŠ Kopidl-
no. Součástí oběda v tento den byly pro-
dukty označené logem fair trade. Jednalo 
se například o  rýži, koření, čaj. Zároveň 
byl prostor jídelny vyzdoben propagač-

ními materiály i pexesem s námětem fair 
trade. Základní škola je již od října zařa-
zena mezi školy, které smějí používat titul 
Fairtradová škola. Oběd všem velmi chut-
nal a také strávníci z města se opět mohli 
seznámit s principy a fungováním tohoto 

hnutí, které zajišťuje pěstitelům v  chu-
dých oblastech světa spravedlivé ceny za 
jejich produkty.

Mgr. Václav Hylmar,  
vedoucí řídicí skupiny FT

také poučeni, co sbírat smí a  co ne. Sklo 
a jiné ostré či nebezpečné předměty sebra-
li dospělí. Ač je to k  nevíře, když se jedná 
o okolí školy, podařilo se jim naplnit 16 vel-
kých černých pytlů. Žáci mají tuto akci rádi, 
mnohdy uklízejí sami po sobě. Všem patří 
velké díky.                          Mgr. Ivana Pekárková
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Vítání jara v mateřské škole

Dříve než jsme přivítali jaro, proběhl v týd-
nu od 20. 2. do 24. 2. 2023 lyžařský výcvik. 
Zúčastnilo se ho 12 dětí a všem se moc da-
řilo. Přestože některé z  nich stály na lyžích 
poprvé, po týdnu již lyžovaly velice dobře. 
Poslední den výcviku se mohli na děti přijet 
podívat rodiče. Sněhové podmínky nebyly 
příliš dobré, ale nakonec sníh vydržel a děti 
si celý týden opravdu užily.

Po jarních prázdninách jsme uspořádali 

tradiční masopust. Sešlo se hodně krásných 
a nápaditých kostýmů a masek. Děti se vydo-
váděly při soutěžích a hudebním doprovodu. 
V průvodu jsme navštívili také velké kamará-
dy ve třídách základní školy.

Ve spolupráci s paní knihovnicí, která pra-
videlně přichází číst dětem, probíhá i  tema-
tické tvoření (Velikonoce, Den matek, Den 
dětí).

Ve středu 29. března 2023 jsme organizo-
vali velikonoční tvoření pro děti a rodiče. Na 
několika stanovištích si děti mohly nabarvit 
a různými technikami ozdobit vajíčka, vytvo-
řit papírové zajíčky a kuřátka. K tomu všemu 
ochutnat něco dobrého z  tradičních veliko-
nočních dobrot. Bylo to příjemné odpoled-
ne. Jen nám bohužel nepřálo počasí, a akce 
se musela přesunout do třídy mateřské školy.

V  rámci tělesné výchovy navštěvujeme 
sportovní halu, kde jsme pod vedením paní 
Dáši Hlubučkové začali s  cvičením na baló-
nech a  s  prvky dětské jógy. Moc děkujeme 
za tuto možnost. Hezké, slunečné dny využí-
váme k  pobytu na našem krásném školním 
hřišti.

Pravidelně jednou za měsíc se uskutečňu-
jí divadelní představení. Naposledy to byla 
„Pošťácká pohádka“, „Loupežnická pohádka“ 
a „Znáte Kačenku?“. Děti mají možnost být 
součástí představení a  zapojit se s  panem 
hercem do vybraných rolí.

Velkou událostí pro předškoláky byl zápis 
do první třídy základní školy, který se konal 
14. dubna 2023. Děti si průběžně během 
školního roku osvojovaly všechny znalosti 
a dovednosti potřebné k nástupu školní do-
cházky. Vědomosti u zápisu zúročily a všech-
ny děti byly přijaty do 1. třídy.

28. dubna 2023 proběhl tradiční čaroděj-
nický rej. V kostýmech čarodějů a čarodějnic 
jsme prošli městem a následně si užili zábavu 
v prostorách mateřské školy.

Také již plánujeme výlety na závěr škol-
ního roku. První z nich bude výlet na farmu 
Seletice. Zde si děti prohlédnou chovaná 
hospodářská zvířata. Pro odvážné bude při-
pravena i jízda na koni.

Všem přejeme krásné dny se spoustou slu-
níčka a radost z uskutečněných akcí se skvě-
lými zážitky.

Kolektiv učitelek MŠ
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V  rámci příprav na Velikonoce se celá 
mateřská škola převlékla do barev dle 
jednotlivých dnů. Modré pondělí, žluté 
úterý, škaredá (černá) středa. Moc jsme 
si přípravy na Velikonoce užili. Všem rodi-
čům děkujeme za spolupráci.

Jménem celého kolektivu mateřské školy 
bychom rády poděkovaly našim babičkám 
– Ireně Janáčkové a  Janě Zábrahové – za 
čtení pohádek během odpočinku v  rámci 
projektu Celé Česko čte dětem. Moc si jejich 
času stráveného s našimi dětmi vážíme.

Bez práce nejsou koláče

Bez práce nejsou koláče. Tak byl nazván 
dvoutýdenní blok třídy žabiček. Blok byl za-
měřený na poznání povolání, která se vysky-
tují kolem nás. Plynule jsme navázali na blok 
s názvem „Rodina, místo, kam patřím“.

Během deseti dnů si děti vyzkoušely různá 
povolání vyskytující se kolem nás, s nimiž se 
setkáváme v běžném životě. Vyzkoušeli jsme 
si hry na pošťáka, prodavače, lékaře, švadle-
ny a  krejčí, sochaře a  zedníky. Nechyběla 
názornost, pozorování, a  především vlastní 
zkušenost.

S realizací nám pomohli rodiče. Díky této 
spolupráci jsme se vypravili na prohlídku 
Hasičského záchranného sboru Královéhra-
deckého kraje, územního odboru Jičín. Do 
Jičína jsme jeli vlakem. Cestou jsme pozoro-
vali práci výpravčí, průvodčí a strojvedoucí-

ho. Na konečné stanici už na nás čekal tatí-
nek-hasič, který nás provedl zázemím místní 
stanice. Ukázal dětem hasičskou techniku 
a  vybavení. Děti si mohly vše prohlédnout, 
osahat a něco i vyzkoušet. Zážitkem se stalo 
hašení opravdového požáru, což si každý vy-
zkoušel na vlastní kůži.

Na konci prvního týdne nás navštívila ma-
minka – zubní hygienistka. Děti se dozvě-
děly, co jejich zoubkům prospívá a naopak. 
Také si prakticky vyzkoušely správnou tech-
niku čištění zoubků.

Na začátku dalšího týdne jsme navštívili 
místní policejní stanici. Tatínek-policista nás 
provedl po stanici. Ukázal nám, jak funguje 
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kamerový systém, co patří do povinné vý-
stroje a  výzbroje policisty, a  v  neposlední 
řadě vozový park.

Šel zahradník do zahrady… S touto písnič-
kou jsme vyrazili do zámeckého parku a při-
lehlých skleníků. Zde si děti pod odborným 
vedením babičky-zahradnice osázely truhlí-
ky a vlastnoručně malované květináče. Osá-
zené truhlíky nám krášlí okna naší mateřské 
školy.

Závěr celého týdne si děti užily. Navštívil 
nás strýček – malíř pokojů. Přinesl dětem 
ukázat svoje nářadí a seznámil je s přesným 
pracovním postupem. Následně si všichni 
vyzkoušeli práci s malířským nářadím nane-
čisto. Pak už se pracovalo na zkrášlení naší 
žabičkové třídy. Samy děti si vymalovaly jed-
nu zeď třídy, ovšem pod přísným dohledem 
mistra.

Na závěr bych chtěla poděkovat všem 
zúčastněným za jejich ochotu a  podporu. 
Děkujeme. :)

Andrea Menclová

Dopravní hřiště nabízí nové vyžití pro děti

Jako občan sousedící s  prostorem uni-
verzálního hřiště jsem v  letních měsících 
na hřišti už několik let neviděl žádnou 
sportovní aktivitu. Konají se tam pouze 
kulturní akce a výuka autoškoly. Bohužel je 
si potřeba přiznat, že asfaltová plocha ke 
sportu už v dnešní době neláká a v součas-
ném stavu vlastně ani sport neumožňuje. 
Zároveň ale děti jezdí na kolech a kolečko-
vých bruslích po silnici. To mne vedlo k ná-
padu, že hřišti zkusíme vdechnout nový 
život a vytvoříme na něm jednoduché do-
pravní hřiště, kde děti budou moci trávit 
volný čas a  dostat do povědomí základní 
pravidla chování na silnici. A  vlastně i  to 
spojení s  fungující autoškolou myslím 
dává smysl. Navrhl jsem tedy jednodu-
chý tvar hřiště a  firma na dopravní zna-
čení nám ho nakreslila. Vezměte tedy děti 
a přijďte se podívat, areál je pro veřejnost 
denně otevřený.

Ing. Martin Kinčl

letní období
pondělí–pátek 15.00–20.00 hodin
sobota, neděle, 
svátky a prázdniny 9.00–20.00 hodin

červenec, srpen 
denně 8.00–20.00 hodin

zimní období  (v době zimního času)

pondělí–pátek bruslení 15.00–
17.00 hodin

sobota, neděle, 
svátky, prázdniny

bruslení 9.00–17.00 
hodin
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Zahradníci oslavili dvojnásobné výročí výstavami
Střední škola zahradnická a  město Kopi-

dlno si v  roce 2023 připomínají významná 
výročí. Letos uplyne 500 let od vydání er-
bovní listiny Kopidlnu a  zahradnická škola 
slaví 75. výročí založení (1948). Žáci Střední 
školy zahradnické připravili k těmto výročím 
při hodinách informačních a komunikačních 
technologií a dějepisu tři výstavy.

Žáci 3. ročníku učebního oboru Zahradník 
srovnávali na výstavě „Kopidlno: cestování 
časem“ vybraná místa ve městě. Historic-
ké snímky jim poskytlo Kulturní a  vzdělá-
vací centrum Kopidlno před 15 měsíci. Při 
hodinách informačních a  komunikačních 
technologií se věnovali fotografování, což 
v některých případech nebylo vůbec jedno-
duché. Se všemi nástrahami se vypořádali 
a  výsledkem jejich práce byly dvojice srov-
návacích fotografií. Plakáty vytvářeli pod 
vedením odborníka z  praxe – paní Andrey 
Zikmundové z  Městského muzea a  galerie 
v Lomnici nad Popelkou.

Na přelomu května a  června se žáci 
2. a 3. ročníku studijních oborů Zahradnictví 
a  Rybářství vydali na odbornou exkurzi do 
Kerska a  jeho okolí. Cesta na kolech začala 
v Kopidlně a do Kerska to bylo asi 42 km.

Po příjezdu jsme byli ubytováni v Bunga-
lovech Kersko. Druhý den jsme si vyslechli 
zajímavou přednášku o  práci říční policie 
a  navštívili pivovar v  Nymburku, ve kterém 
Bohumil Hrabal vyrůstal a kde se vyrábí „Po-
střižinské pivo“, pojmenované podle jeho 

díla. Další cesta vedla do Hájenky Kersko, 
kde se točil film Slavnosti sněženek. Zde 
jsme si mohli vychutnat ikonický pokrm 
„se šípkovou“ či „se zelím“ (maso z  divočá-
ka, houskový/bramborový knedlík, šípková 
omáčka  / zelí). Po návratu se večer opéka-
ly buřty a  za doprovodu kytary se zpívalo 
u ohně. Poslední den ráno jsme se společně 
vydali zpět do Kopidlna.

Všichni se shodli na tom, že exkurze pod 
vedením pana učitele Josefa Hliněného byla 

vydařená a byla skvělou příležitostí, jak pro-
hloubit znalosti nejen o české literatuře, ale 
i o vaření piva a práci říční policie.

Jan Havel, Zuzana Klečková, Anna Paříková 
a Markéta Krejčová, 2. ročník, studijní obor 

Zahradnictví a Rybářství
Foto Josef Hliněný,  

učitel rybářství a myslivosti

Další výstava fotografií „Naše škola“ před-
stavila školu objektivem žáků 1., 2., 3. roč-
níku učebního oboru Zahradnické práce 
a  2.  ročníku učebního oboru Zahradník. 
I  když snímky žáci nikterak neupravova-
li, byly mezi nimi i  takové, které vypadaly 
vskutku profesionálně.

Ukázky zahradnického a  zemědělského 
nářadí od žáků 2. ročníku studijního oboru 
Zahradnictví fotografické výstavy doplnily.

Jednotlivé výstavy žáci instalovali ve spo-
lupráci s lomnickými muzejníky a vyzkoušeli 
si tak propojení teorie s praxí. Mnozí netušili, 
jak dlouho trvá, než vznikne pěkný plakát. 
Při fotografování zahradníci zjistili, že nemá 
smysl jen mačkat spoušť, ale je důležitější si 
předem rozmyslet, co a jak chci fotit.

Ke zdárnému výsledku několikaměsíční 
práce přispělo i pohádkové prostředí zámec-
kého areálu a krásné počasí.

Jana Tauchmanová

Po stopách Bohumila Hrabala
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Děčínská kotva 2023: Hvězdné nebe.  
Sbírka úspěchů našich floristek

Na nebi máme spousty hvězd, ke kterým 
vzhlížíme a  snad nás i  ochraňují – to bylo 
téma 52. ročníku mistrovství floristů ČR, kte-
ré se konalo ve dnech 17.–18. 5. 2023. Své 
květinové vazby prezentovali studenti za-
hradnických škol i  profesionálové v  oboru. 
Soutěžní disciplíny byly věnovány význam-
ným ženám Madeleine Albrightové, Emě 
Destinnové a Medě Mládkové.

Do této prestižní soutěže vyslala Střední 
škola zahradnická Kopidlno dvě studentky 
2. ročníku studijního oboru Zahradnictví 
Annu Paříkovou a Markétu Krejčovou. Jejich 
prvním úkolem bylo vytvoření diplomatické 
kytice pro Madeleine Albrightovou, která 
bude korespondovat se zvoleným outfi-
tem. Anna Paříková zvolila modrou kytici 
doplněnou sojčím peřím a  obsadila krásné 
druhé místo. Druhou disciplínou byl kvě-
tinový koš pro operní zpěvačku Emu Des-
tinnovou k  příležitosti uvedení opery, kde 

byla obsazena. Soutěžící si sám zvolil operu 
a vytvořil dekoraci koše. V této disciplíně se 
dařilo Markétě Krejčové, která svým košem 
pro Prodanou nevěstu obsadila třetí místo. 
Třetím úkolem byla tajná disciplína, kdy sou-
těžící předem netuší zadání, v  tomto úkolu 
získala nejvíce bodů Markéta Krejčová a zví-
tězila. Posledním úkolem, který se konal na 
venkovních terasách zámku v  Děčíně, byl 
stůl pro dva na čajový dýchánek s  Medou 
Mládkovou. V  této disciplíně děvčata obsa-
dila 4. a  5. místo. Je velkým úspěchem, že 
ve velmi silné konkurenci zahradnických 
škol děvčata obstála a získala pro sebe i pro 
školu významná ocenění a skvěle reprezen-
tovala školu. Vzhledem k náročnosti soutěže 
a k profesionální úrovni soutěžících je to pro 
naši školu velký úspěch.

Hana Hladíková, učitelka praxe,  
květinářství a vazačství

Odborná exkurze žáků 2. ročníku, učební 
obor Zahradník, do Prachovských skal.

Foto Ing. Petra Sedláčková

Setkání s  myslivci a  sokolníky zpestřilo 
vyprávění pana Nožičky o  historii i  sou-
časnosti sokolnictví. Ukázka loveckých 
zbraní, jestřábů, orla i loveckého psa byla 
třešnička na dortu slunečného odpoledne.

Foto Bc. Martina Kunčíková
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Otvírání jara 
ovládla Štěpánka 
Gabrišová

V  rámci veletrhu For garden Letňany se 
konala soutěžní akce Otvírání jara. Je urče-
na pro žáky zahradnických škol a učilišť. Le-
tošního kola se účastnilo 15 zahradnických 
škol z  celé ČR. Zahradnická škola Kopidlno 
vyslala do soutěže žákyni Štěpánku Gabri-
šovou. Soutěž byla složena z  několika úko-
lů – vypichované nádoby, vázané kytice pro 
významnou osobnost, sesazované nádoby, 
přízdoby láhve a poznávání rostlinného ma-
teriálu. Štěpánka Gabrišová se všech úkolů 
zhostila na výbornou. Její vypichovaná ná-
doba obsadila 2. místo, v  úkolech vázaná 
kytice, přízdoba láhve a poznávání rostlin se 
umístila na 1. místě. Celkově v součtu bodů 
se stala celkovou vítězkou letošního ročníku. 
Štěpánka Gabrišová tímto úspěchem ukon-
čila svoji floristickou kariéru na naší škole. 
Přejeme jí hodně dalších ocenění v  jejím 
profesním životě.

Hana Hladíková, učitelka praxe,  
květinářství a vazačství

NA exKURZI V JILeMNICI  Žáci 2. ročníku, studijní obor Zahradnictví, se vydali v rámci 
dějepisu na zámek v Jilemnici. Vedoucí Krkonošského muzea Správy KRNAP David Ulrych jim 
ukázal zámecký pivovar, zahradnický domek, zámecký park a provedl je expozicí věnovanou 
Janu Nepomuku hraběti Harrachovi.

Jana Tauchmanová

Prváci z učebního oboru Zahradnictví vy-
zkoušeli roubování rajčat. Zaslouží si po-
chvalu, protože se ujmuly všechny rouby.                            
                                    Foto Ing. Lenka Ročková

Zkouška dospělosti úspěšně zvládnuta.
Foto Dana O‘Flynn
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V ten den se ze mě stala malá holka bez 
nohy s velkým snem. Bojovat a vyhrávat!

Amputací nohy život nekončí. Tak zněl ná-
zev besedy s úspěšnou plavkyní Věrčou, která 
nás navštívila v  květnu. Samotný název na-
značoval, že nepůjde o běžné povídání. Možná 
i proto přišel menší počet posluchačů, což byla 
velká škoda. Věrča byla totiž úžasná a  dala 
nám všem velkou lekci v  pohledu na život. 
Její vyprávění, při kterém se skoro stále smála, 
bylo neskutečné. Co všechno už ve svém „krát-
kém“ životě zažila, je na několik románů.

Já jsem Věrču poznala asi před 12 lety. Byla 
přítelkyní jednoho z místních fotbalistů a jez-
dila na zápasy jako já se synem. Pamatuji si 
ji jako příjemnou holčinu, která napadala na 
nohu. Netušila jsem, že nohu nemá. To jsem 
zjistila až časem z  fotek na facebooku. Její 
příběh mne zaujal a říkala jsem si, že by mohl 
být zajímavý i  pro vás. Takže se začtěte do 
zajímavých řádků jednoho životního příběhu 
(ne)obyčejné holčiny.

Míša Havelková

Jmenuji se Věra Závorková, je mi 27 let, 
jsem z  Kutné Hory a  v  roce 2009 mi byla 
diagnostikována rakovina kosti v levé noze. 
Léčba bohužel nebyla úspěšná, zhoubný 
nádor z kolene nešel vyoperovat, a tak jsem 
musela podstoupit amputaci levé nohy nad 
kolenem…

Poslední, co si před rozhodnutím o  am-
putaci pamatuji, je, jak mi paní doktorka 
Cingrošová v  motolské nemocnici oznámi-
la, že by nádor sice šel vyoperovat, ale ne-
bude jistota, že nádorové buňky nezačnou 
metastazovat, a  tak by bylo lepší, kdyby se 
noha amputovala. V opačném případě bylo 
namístě vysoké riziko úmrtí. Jelikož mi, jako 
malé, zemřel tatínek tragickou smrtí, právě 
ze smrti jsem měla největší strach, a tak jsem 
řekla, ať se mnou dělají naprosto cokoliv, jen 
ať mě vyléčí, zachrání, ať tuhle hrůzu přežiji!

V tu chvíli mě ani na vteřinu nenapadlo, že 
se k této nemoci pojí také vypadávání vlasů 
a řas, neustálé teploty, chvění, zvracení a ni-
kdy nekončící návštěvy lékařů a  onkologie. 
Jediné, na co jsem v onu chvíli myslela, bylo 
to, co bude dál, jak budu sportovat? Budu se 
i nadále moct věnovat atletice, kterou jsem 
tak milovala?

Paní doktorka mi s  jistotou řekla, že at-
letika pro mě nebude vhodná, ale dodala: 
„Věruško, co plavání nebo cyklistika?“ A  já 
si okamžitě vybrala plavání. A tak se ze mě 
v  ten den stala malá holka bez nohy s  vel-
kým snem. Bojovat a vyhrávat! Na paní dok-
torce bylo vidět, jak je šťastná, že mám tako-
vý přístup, protože ostatní děti a dospívající 
řešili právě to, že budou bez vlasů a co na to 
řeknou ostatní.

Tenkrát jsem vůbec nehleděla na to, co si 
budou říkat ostatní o  tom, že nemám vla-

sy. A do teď mi je vlastně jedno, co si myslí 
ostatní, protože zastávám názor, že na světě 
je přece každý sám za sebe. Cíl byl pro mě 
jen jeden, abych byla zdravá, a  nic víc mě 
v tu chvíli nezajímalo. A teď jsem moc ráda 
za to, že jsem přistoupila na amputaci nohy 
a  poslechla paní doktorku, protože vím, že 
bych tu teď stoprocentně nebyla jako mí 
kamarádi, co si nohu amputovat nenechali 
a do tří let všichni bohužel zemřeli (s nádo-
rem přímo v koleni).

Levou nohu mi amputovali, ale i tak jsem 
musela podstoupit onkologickou léčbu, 
která byla úspěšně ukončena v  roce 2010, 
a  od roku 2011 jsem se začala seznamovat 
a sbližovat s novou náhradní robotickou no-
hou. V této době jsem začala jezdit i s paní 
doktorkou na besedy o onkologickém one-
mocnění na základní školy a začala se věno-
vat charitativním akcím, jak to jen šlo, abych 
možná alespoň nepatrně pomohla dětem 
s podobným nebo i jiným onemocněním.

V roce 2012 jsem začala studovat Střední 
zdravotnickou školu (obor laborant) v Kolíně 
a tehdy jsem začala i plavat v Kutné Hoře na 
plaveckém bazénu TJ Sparta. Plavání mě za-
ujalo, pohltilo a  i  díky tomu jsem se začala 
cítit zase jako plnohodnotný a běžný člověk. 
Jakmile jsem se v plavání zlepšila, zdokona-
lila a cítila se jistá, viděla jsem v plavání bu-
doucnost, a tak jsem zjišťovala, pod kterým 
oddílem bych mohla plavat, zlepšovat se 

a reprezentovat, mně nejbližší, Kutnou Horu.
Nastoupila jsem tedy do oddílu s názvem 

„Cesta životem bez bariér“ a začala jsem pod 
oddílem plavat.

Tehdy jsem plavala maximálně dvakrát 
v týdnu, aby tělo nedostalo velký zásah a ne-
nastaly jakékoliv komplikace po nedávné 
onkologické léčbě.

V  roce 2013 jsem se neustálým trénová-
ním dostala na závodní úroveň, a tak jsem se 
závodů mohla i účastnit. Jelikož se mi dařilo 
vyhrávat, bylo o mně slyšet a stávala jsem se 
úspěšnější, přála jsem si více a více trénovat 
a samozřejmě vyhrávat. Sen o profesionální 
kariéře plavkyně byl pro mě tenkrát čím dál 
víc hmatatelný a reálný!

Po všech těchto závodech jsem si uvědo-
mila, že potřebuji daleko více plavat a že po-
třebuji, aby mě někdo v té vodě táhl, podpo-
roval a pomáhal mi se zlepšovat, zrychlovat. 
Zkusila jsem tedy nově bazén a plavecký od-
díl v Kolíně. Tréninky byly intenzivnější, ná-
ročnější a delší. Probíhaly pětkrát týdně, jak 
ráno před školou, tak i odpoledne po vyučo-
vání, ale dovedly mě k takovým výsledkům, 

Věra Závorková

•	 Datum narození: 5. 11. 1995
•	 Bydliště: Kaňk u Kutné Hory
•	 Výška: 157 cm
•	 Váha: běžná 54 kg, závodní / bez 

protézy 51 kg
•	 Vzdělání: Střední škola zdravotnická 

Kolín – obor laborant
•	 Záliby: plavání, jízda na kole, fitness, 

komparzy, vaření
•	 Kladné vlastnosti: aktivní, cílevědo-

má, dobrosrdečná, aktivní, vnímavá
•	 Záporné vlastnosti: občas vzteklá, 

přehnaně důvěřivá, tvrdohlavá

pokračování na straně 31
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že jsem se mohla rovnat zdravým plavcům 
bez handicapu a závodit s nimi. I to pro mě 
bylo novým impulsem, který mě nakopl na-
tolik, že jsem snižovala závodní časy a vysni-
la si paralympiádu. Mým cílem bylo dostat 
se na paralympiádu v Riu 2016. Do Ria jsem 
se ovšem musela probojovat tím, že jsem se 
účastnila velkých závodů s handicapovaný-
mi plavci po celé republice. Postupně jsem 
zjišťovala, že konkurence je natolik veliká 
a silná, že Rio 2016 rozhodně nemohu stih-
nout.

Moje trenérka, Petra Hnátová, mi hned 
udělala českou klasifikaci, abych se mohla 
zúčastnit Mistrovství České republiky, Čes-
kého poháru a  Českých sprintů, abych pa-
ralympiádě byla opět o  něco blíže. V  rámci 
tréninků jsem se tak začala věnovat i jízdě na 
kole a lyžování. Kolo na trénování mi tenkrát 
věnoval úspěšný český paracyklista Jiří Je-
žek, kterému budu už vždy vděčná, že díky 
němu mohu trénovat i  z  pohodlí domova, 
a který mě lákal, ať se věnuji právě cyklistice. 
Ale vášeň k vodě byla silnější.

Tou dobou se o  mně dozvěděla i  atletic-
ká hvězda Jarmila Kratochvílová, díky které 
mi byla nabídnuta i  možnost trénování ve 
fitness centru v Čáslavi, kam jsem následně 
jezdila na doplňující mimoplavecké trénin-
ky.

Plavání na vyšší úrovni bylo náročné a  já 
neuměla bohužel sport a školu skloubit na-
jednou, tak se mi více dařilo na krajských 
závodech než na republice nebo českém 
poháru.

V  roce 2016 a  2017 jsme začaly s  trenér-
kou jezdit a seznamovat se s velkými závody 
u nás v České republice. Bylo to hodně ná-
ročné jak fyzicky, tak i psychicky. Najednou 
jsem se objevila mezi dobrými a nejlepšími 
plavci u nás v České republice a konkurence 
byla ohromná. Tyto dva roky jsme se sou-
středili na to, abych zdokonalila techniku 
a díky ní se dokázala zrychlit. Bohužel se mi 
dařilo pouze na krajských závodech, a  na 
větších závodech jsem se umisťovala v  ka-
tegorii „kraul“ neustále na čtvrtých nebo 
i  pátých místech, tedy pod stupni vítězů. 
Znak jsem měla většinou na sedmém nebo 
i osmém místě.

Roky 2018 a 2019 pro mě byly z hlediska 
rodinných vztahů a  životních etap bohužel 
opět zlomové a  padla jsem opět na pomy-
slné dno. Tyto dva roky pro mě byly velice 
těžké a  bez chuti do života. Naštěstí mi po 
boku stál přítel, který mě naprosto podpo-
roval a vracel mi elán a chuť bojovat a pla-
vání se nevzdávat, protože věděl, že je to to, 
co mám skutečně ráda a co mě doslova drží 
nad vodou.

S  plaváním jsem nepřestala, nadále jsem 
závodila, i když bez pořádných výsledků. Ale 
ta atmosféra? Ta mě vždy povzbudila a posilo-
vala ve mně touhu po vítězství. Nakonec jsem 
se i naučila poslední plavecký styl – motýlek.

Když jsem se začátkem roku 2020 vzpama-
tovala a vše hodila za hlavu, dala jsem se do 
plavání znovu pořádně a naplno. Řekla jsem 
si, že jsme tady jenom jednou a to, co se stalo 
mně, se stalo x lidem na světě, že nejsem je-
diná, a věděla jsem, že musím dělat to, co mě 
baví a pro co žiju, a to je sport! Trenérka stála 
pořád při mně a bylo na ní vidět, že ve mě věří, 
že když budu opravdu makat, tak dosáhnu 
svého snu, což je jakákoliv paralympiáda! Je-
likož uplynula nějaká doba, sen o olympiádě 
se posunul až na OH do Tokia. Ale jak se říká, 
chtít můžeš!

1. 3. 2020 se v České republice objevil co-
vid-19 a s ním spojené zákazy. Chodila jsem 
plavat dál, ale pak to přišlo. Pokud nepod-
stoupím očkování proti covidu, nebudu mít 
možnost navštěvovat plavecký bazén, trénin-
ky a závody. Po konzultaci s lékařem mi očko-
vání ale nebylo doporučené. I když konečné 
rozhodnutí bylo na mně, očkovat jsem se 
nenechala. Koncem roku 2020 se pak zrušily 
i veškeré závody a byly zakázány až do roku 
2021. Uzavřené byly i  plavecké bazény, sta-
diony, a možnost trénování tedy byla jen na 
otevřené vodě. Covidové období pro mě tedy 
bylo další ránou pod pas. Ale ani to mě nezlo-
milo, říkala jsem si, že mám za sebou mnohem 
horší věci a před sebou jen ty velké, vysněné 
a  vydřené, takže jsem fyzičku udržovala tré-
ninky převážně na kole a čekala, kdy se opět 
otevřou bazény.

Jakmile se bazény otevřely, s  trenérkou 
jsme pozvolna najely na nové tréninky s niž-
šími cíli a  snahou se postupně vypracovávat 
výš. Trénovala jsem pětkrát týdně, z toho tři-
krát s handicapovanými plavci a dvakrát s kla-
sickými plavci v čáslavském oddílu „Pandora“ 
pod vedením trenéra Jiřího Baláše, Pavla Bu-
riana a  trenérky Michaely Váňové. Víkendy 
jsem doplňovala klasickými silovými tréninky 
s podporou Jarmily Kratochvílové.

V  dubnu jsem prodělala covid se silným 
průběhem, tudíž jsem opět nemohla tréno-
vat. Zhoršila se nejen fyzička, ale celý můj 
zdravotní stav, který jsem do plánovaných 
závodů Mistrovství České republiky v  Plzni 
musela dostat opět do formy.

Přišla sobota 28. 5. 2022 a  já přes veške-
rou dosavadní nepřízeň jela na Mistrovství 
České republiky do Plzně. Moje trenérka se 
závodů nemohla účastnit, a  tak se mnou 
jela jako opora a asistence moje kamarádka. 
Upřímně jsem sama sobě nedávala velké na-
děje, jelikož jsem neměla šanci dostatečně 
a  tvrdě trénovat, ale i  tak jsem ze sebe vy-
dala maximum! Tajně jsem doufala alespoň 
ve třetí místo a stupínek vítězů. V hlavě jsem 
si dokola opakovala, že plavu, protože můžu, 
protože chci, protože mě to naplňuje, dělá 
šťastnou a nepřemožitelnou!

Jakmile jsem doplavala, nevěděla jsem, 
jak jsem dopadla. Věděla jsem pouze to, že 
jsem sice doplavala druhá a první, ale u nás 
u  handicapovaných plavců se rozplavby 
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přepočítávají ještě na body, kvůli odlišné-
mu handicapu, takže nebylo nic jasné. Ale 
najednou přišlo slavnostní vyhlášení a  za-
znělo moje jméno. Rozplakala jsem se tolik, 
že jsem nebyla schopná udělat jediný krok, 
nevěřila jsem vlastním uším.

I když jsem si moc nevěřila, z mistrovství 
jsem si domů vezla hned dvě medaile!

Vybojovala jsem stříbrnou medaili na 400 
metrů volným způsobem (kraul) a  získala 
jsem mistrovský titul na 50 metrů motýlkem!

Na těchto závodech se mi potvrdilo rčení 
„těžko na cvičišti, lehko na bojišti“.

Všichni na mě byli moc pyšní a já si to po-
prvé v životě maximálně užívala!

Díky tomuto úspěchu jsem se probojo-
vala na evropské hry do Portugalska, které 
se konají v listopadu 2022. V okamžiku, kdy 
mi trenérka tuto skutečnost sdělila, jsem se 
rozklepala štěstím, bohužel na krátkou chví-
li. Abych se mohla závodů účastnit, musela 
bych dosáhnout rozpočtu cca 90 tisíc korun 
do konce září, což nebylo dle trenérky mož-
né, jelikož náš klub nebyl schopný tento 
obnos uhradit. Evropských her jsem se tedy 
nemohla zúčastnit.

Jedinou možností tedy momentálně je 
spojit se s paralympijským týmem. Aby k to-
muto spojení mohlo dojít, musím dodržet 
stanovený plán tréninků a 17. 12. 2022 se zú-
častnit závodu Strahovských sprintů. V roce 
2023 pak musím absolvovat mezinárodní 
klasifikaci a požádat o přijetí do paralympij-
ského týmu. Pokud vše půjde dle plánu a do 
paralympijského týmu budu přijata, dosáh-
nu kladných výsledků, může mě pak tým fi-
nančně v závodění podporovat.

Není třeba si tedy stanovovat hned vysoké 
cíle, ale malé kroky, kterými se k cíli dostat.

A jaký je teď cíl? No přece EVROPA. :-)

Od 1. 11. 2022 mi začala dělat v posilovně 
trenérku Ludmila Formanová, ano, ta Ludmi-
la Formanová z Čáslavi, naše atletická spor-
tovní hvězda. V  roce 1999 se stala v  japon-
ském Maebaši nečekanou halovou mistryní 
světa v běhu na 800 m. Trať zaběhla v dosud 
platném rekordu šampionátu 1:56,90.

Když jsem ji oslovila a  ona mi s  radostí 
pověděla – není problém, jdu do toho s te-
bou  –, tak jsem byla celá štěstím bez sebe 
a moc si jí vážím!!!

První závody v roce 2023
První závody v novém roce se konaly 11. 2. 

2023 v Kutné Hoře. Tyto závody byly krajské 
a získala jsem tři umístění.

1. místo na 50 m motýlem
2. místo na 100 m prsa + kraul
1. místo na 50 m kraul

Další závody jsme odstartovali v Kar-
lových Varech 1. 4. 2023 Czech Para 
Swimming. Vyplavala jsem si :

2. místo na 50 m motýlem
3. místo na 400 m kraul
3. místo na 100 m polohový závod
5. místo na 100 m kraul
8. místo na 50 m kraul

Další závody jsme odstartovali v Praze 
na bazénu Šutka 29. 4. 2023 Czech Para 
Cup. Vyplavala jsem si :

3. místo na 50 m motýlem – čas stejný
5. místo na 400 m kraul – čas stejný
7. místo na 50 m kraul – nový osobní re-

kord

Nyní sháním sponzorský dar nebo spo-
lupráce, abych si mohla dál plnit svůj sen 
v plavání.

Děkuji za každou pomoc.
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Procházka kopidlenskou 
oborou v květnu

Foto Monika Kovářová
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Letečtí modeláři nejen ve vzduchu, ale i na vodě
Na začátku března nám počasí moc nepřá-

lo, museli jsme pro silný vítr odložit naši sou-
těž Českého poháru. Nabitý kalendář soutěží 
nám moc volných termínů nenabízel. V pá-
tek 17. března jsme vyráželi opět rozděleni 
podle priorit kategorií sbírat body a ocenění 
z  vrcholných soutěží. Milan Šafler a  Václav 
Krejčík do Všechova na Český pohár F1GH 
a Zajícovi do Polska na Světový pohár. Na jihu 
Čech bylo v sobotu i v neděli celkem přijatel-
né počasí, jen terénní překážky trochu kazily 
jinak bezproblémové soutěže. Milan Šafler 
nalétal vždy plný výsledek a po rozletu skon-
čil v sobotu třetí a v neděli čtvrtý v kategorii 
F1H. Václav Krejčík musel dvakrát zdolávat 
třímetrové hromady se štěpkou, když si jeho 
model „usmyslel“ přistát přímo na vrcholu. 
Václav skončil osmý a  devátý v  kategorii 
F1G. V  Polsku byl terén dobrý, ale foukalo 
na hranici pravidel. Nejdříve se soutěž zpoz-
dila, potom se letělo jedno kolo a zase byla 
přerušena. Čekalo se až do večera a nakonec 
se letěl rozlet po jednom kole. Stále foukalo, 
a tak se letělo na tři minuty a na výšku. Hon-
zovi se povedlo „vystřelení“ modelu i let byl 
na maximum. Bylo z toho krásné druhé mís-
to, jen o 1,5 metrů výšky. Následující víkend 
byla situace obdobná, ale vítr jsme si otočili. 
V Senici na Hané na Českém poháru fouka-
lo a soutěž byla ukončena po třech kolech. 
Nakonec vyhrál Milan Šafler v kategorii F1H 
a Václav Krejčík byl v kategorii F1G třetí. Na 
Světovém poháru v maďarské Tapolce dělal 
Honza Zajíc „kata“. Nejdříve v tréninku jeho 
model při stoupání po výstřelu srazil menší 
model kategorie F1H a urazil mu křídlo. Po-
tom v třetím letu se zkřížily při vleku na šňů-
ře. Soupeře to stáhlo dolů k zemi a Honzův 
model měl poškozenou výškovku. Přes tyto 
nemilé peripetie, které rozhodně na klidu 
nepřidají, obsadil třetí místo.

Na první víkend v dubnu byl naplánován 
Český pohár v kategorii F1A v Hořicích. Záro-
veň se měl létat jeden závod světového po-
háru v rumunské Salontě. Zajícovi měli velké 
dilema – jakou soutěž zvolit. Honza rozhodl, 
že pojede sbírat další body do Světového 
poháru. Na poslední chvíli kvůli dešti a vět-
ru byl Český pohár odložen. Tak jsme o nic 
nepřišli. A cesta do Salonty se rozhodně vy-
platila. Pastviny, na kterých se létá, byly pod-
močené, ale vítr jen lehce vál. Sedmikolovou 
soutěž Honza odlétal bezchybně a  první 
rozlet na šest minut také. V druhém rozletu 
zůstala bohužel vlečná šňůra držet na jeho 
modelu a táhla ho dolů. Odpoutala se až po 
minutě letu a zkrátila tak letový čas. Přesto 

Honza v juniorech vyhrál a celkově byl pátý. 
O volném velikonočním pátku jsme ve Vok-
šicích odlétali další soutěž Kopidlenské ligy. 
V  neděli jsme pořádali odloženou soutěž 
Českého poháru v  Hořicích. Až na mírný 
déšť ke konci soutěže se vše vydařilo. Ten-
tokrát naši členové na medailová místa ne-
dosáhli. Létali jsme i o Velikonočním pondělí 
další soutěž Českého poháru F1H a F1G. Bo-
jovali jsme, ale trochu chybělo. Čtvrté místo 
Milan Šafler, sedmý Václav Krejčík a  osmý 
Franta Zajíc. Následující víkend létal Honza 
Zajíc na Českém poháru F1A v  Kožlanech. 
V sobotu se kvůli větru létalo až odpoledne 
a  v  neděli zase kvůli mlze. Nakonec se obě 
soutěže zdárně odlétaly a Honza v juniorech 
vyhrál. V  sobotu 22. dubna jsme konečně, 
v  hojném počtu, vyrazili na soutěž do Ústí 
nad Orlicí. Místy ještě kaluže na letišti, ale 
jinak slunečné jarní počasí. Chvíli vál vítr po 
letištní ploše, ale potom se stočil na han-

Soutěž 8. 5. 2023 v Mladé Boleslavi – všichni jsme byli na bedně.

Jan Zajíc – třetí místo na Světovém poháru F1A v maďarské Tapolce.

I v takovém terénu jsme létali v rumunské Sa-
lontě.
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gáry. Tak jsme modely sundávali ze stromu 
i  ze střechy hangáru. Bohužel jeden model 
Václava Krejčíka ulétl ve velkém stoupavém 
proudu vzduchu. Odměnou nám bylo, že 
všichni jsme obsadili medailová místa. Patrik 
Švorc vyhrál kategorii Házedel a  F1G, Zde-
něk Švorc vyhrál Házedla, Milan Šafler vyhrál 
kategorii A3, Vladimíra Švorcová vyhrála ka-
tegorii P30 a druhý byl Václav Krejčík, Jan Za-
jíc byl druhý v Házedlech a Franta Zajíc třetí 
v kategorii F1H. Druhý den v neděli náš klub 
pořádal Krajský přebor Královéhradeckého 
kraje mládeže v  Hořicích. Vál jen mírný vítr 
a bohužel se sjelo jen 24 soutěžících. Z na-
šich řad také dva, na poslední chvíli, nejeli. 
Soutěž hladce probíhala a žáci a junioři z Li-
berce, Mladé Boleslavi, Chlumce nad Cid-
linou, Chrudimi a  Kopidlna létali o  postup 
na Mistrovství republiky. Našim všem se po-
dařilo, některým i ve dvou kategoriích. Do-
minik Fojt byl sedmý v kategorii A3 a svým 
výkonem postoupil na MČR. Adam Bodlák 
v  kategorii P30 obsadil třetí místo a  také 
postoupil. Jan Zajíc dvakrát druhý (H, F1H) 
a  Patrik Švorc dvakrát první (H, F1G), oba 
postoupili v  obou kategoriích. Soutěžící na 
prvních třech místech byli odměněni pohá-
rem a věcnou cenou. Poslední víkend v dub-
nu létal Václav Krejčík, Milan Šafler a Franta 
Zajíc na soutěži Českého poháru v kategori-
ích F1H a F1G v Boroticích u Znojma. Milan 
zaletěl jednu soutěž velmi dobře, ale v roz-
letu to na medaili nestačilo. Václav a Franta 
postrádali pár sekund, a  tak jsme tentokrát 
medaile nedovezli.

Zato na svátek 8. května jsme v Mladé Bo-
leslavi opět byli všichni na stupních vítězů. 

Následující víkend jeli Zajícovi na další dvě 
soutěže Světového poháru do rumunské Sa-
lonty. Pěkné počasí a krásná plocha přilákaly 
250 účastníků. Byl to opravdu velký zážitek 
a  další zkušenosti. Honza se snažil, medai-
le to nebyla, ale pátým a osmým místem si 
opět připsal nějaké body do celkového hod-
nocení Světového poháru. Poslední víkend 
v květnu jsme si naplánovali splouvání řeky 
Vltavy. Celé si to organizačně vzala na starost 
Vlaďka Švorcová. A  vše klaplo na jedničku. 
Vyrazili jsme v pátek ráno vlakem do Vyšší-
ho Brodu a v poledne už fasovali lodě, vesty, 
pádla a vyráželi na první část plavby. Hned 
na prvním jezu někteří zkoušeli, bohužel 

nedobrovolně, teplotu vody. První přespání 
bylo v kempu Rožmberk. Ráno jsme si vyšlá-
pli na hrad Rožmberk a potom pluli dále, až 
do kempu Viking. V neděli ráno jsme vyrazili 
dále zdolat pár kilometrů Vltavy a  několik 
jezů. Tentokrát bez nutného koupání a  po 
poledni dorazili do Českého Krumlova. Tam 
naše cesta končila. Nasedli jsme na autobus 
a ve večerních hodinách dorazili domů.

To je zatím vše, co jsme jako modelářský 
kroužek společně na závodech a při výletech 
prožili. Ještě nás toho spoustu čeká a určitě 
se o tom dočtete v některém z dalších čísel 
Kopidlenských listů. Děkujeme všem příz-
nivcům za podporu.                    František Zajíc

Ve Vyšším Brodě před vyplutím.

My hrajeme na zemi svým životem jen takovou 
povrchní neférovou hru bez hlubokého zamyšlení 
nad Božskou spravedlností založenou na lásce jed-
noho k druhému a poctivém přátelství. Z Boží lásky 
jsme se narodili a měli bychom tento svět tak nadále 
udržovat. Bohužel, my lidé se snažíme vytvářet svět 
podle svých představ, ale to nám neumožňuje žít na 
této zemi na stálo. Pro Boha má každý člověk stejný 
význam, ale my se často snažíme povyšovat jeden 
nad druhého a tím hrát neférovou hru. Využíváme 
především to, co nám momentálně vyhovuje, a čas-
to ničíme i to, co naši předkové vybudovali a vybojo-
vali. Řídit svět se snaží většinou lidé, kteří se povyšují 
a  často nemají rovný charakter. My se nechováme 
férově ani vůči sobě, ani vůči přírodě, ale ani vůči 
stvořiteli tohoto krásného světa. Staří zkušení lidé 
říkali… „ryba smrdí od hlavy“. Vidíme to v současné 
době, ale i v nedávné minulosti, kam dosahuje naše 
paměť a paměť našich rodičů za první republiky.

Já jsem si velmi vážil bývalého prezidenta Miloše 
Zemana. Měl jsem ho vždy za spravedlivého člověka 
se svými tvrdými názory a  že si vážil Rusů za naše 
osvobození, na které se nedá zapomenout. Když 
ale v pozdější době názory změnil, tak jsem si uvě-
domil, že lidé, kteří nemají v  sobě Božskou pravdu 

a  lásku, nemohou zachránit tento svět. Podobně 
to bylo ale také za první republiky, že vládne spra-
vedlnost. Výhoda byla, že většina lidí byla věřících. 
O  vznik republiky se zasloužil především Antonín 
Švehla a  jeho další spolupracovníci. Když však Ra-
kušáci zjistili, že se chceme osamostatnit, tak naše 
představitele chtěli odstranit. Švehlu a  Rašína dali 
do konce života do žaláře. Poslanec Bradáč, který 
seděl ve Vídni v  parlamentu, je navštěvoval. Když 
to Rakušáci zjistili, tak ho chtěli také zavřít. Udělali 
mu důkladnou kontrolu v  kanceláři, ale i  v  Židovi-
cích na jeho statku. Pro jeho obezřetnost nic nenašli 
a  neměli žádné důkazy. Později byli Švehla i  Rašín 
propuštěni a pokračovalo se na rozpadu a osamo-
statnění. Zpočátku ani Masaryk nebyl pro rozpad, 
ale když viděl, že Čechoslováci nepovolí, tak využil 
svých vrozených organizačních schopností a  dal 
se na naši stranu. Byl to však zástupce šlechty, byl 
mezi lidmi oblíben a získal si velkou autoritu. Nebyl 
však tak spravedlivý, jak se na první pohled zdálo. 
Když se však zamyslíme hlouběji, tak se střílelo i do 
dělníků, kterých se vždy zastával poslanec Bradáč. 
Masaryk ho neměl rád a nechtěl mu svěřit ani žád-
né ministerstvo, i když byl mezi lidmi i politiky velmi 
oblíben. Když však v roce 1929 byla velká krize, tak 

si ho tehdejší předseda vlády vymohl za ministra 
zemědělství.

On udělal takové monopoly v zemědělství, které 
platily až do nedávné doby. Založil i různá družstva 
pro drobné zemědělce, jako např. obilnářské, mlé-
kárenské a další. Masaryk však nepotřeboval schop-
nější lidi, než byl on sám. Aby neměl vážnou konku-
renci, tak musel být sestřelen Rostislav Štefánik. Měl 
však velkého oblíbence Eduarda Beneše, kterého za 
sebe jmenoval na prezidenta, ten ale nebyl oblíben 
ani u politiků, a ani u lidí, a tak do příštích prezident-
ských voleb musel Bohumír Bradáč zemřít. Bradáč 
byl velmi slušný člověk, podobně jako Josef Lux, 
a  takové politika nepotřebuje. Vidíme to i  v  minu-
losti, kdo si stál tvrdě za svou pravdou, byl vždy od-
straněn. Příkladem nám je provždy Pan Ježíš, mistr 
Jan Hus, ale i Milada Horáková, Karel Hašler i Julius 
Fučík a někteří další.

Já si však myslím, že my jako lidé nejsme úplně 
dokonalí a že náš život má určitou souvislost s Bo-
hem, který nás neustále sleduje. Záleží však jen na 
nás, jak umíme jeho dobra užívat anebo zneužívat. 
Já se snažím využívat i  Boží duchovní nápovědu, 
která mi dodává sílu a spokojenost.

Antonín Erben

Svět v ohrožení
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O pohár starosty města se jelo podruhé

           
 

start. 
číslo jména a příjmení bydliště JZ* 1 kvíz hry průjezdní 

kontroly
úkoly 
na trati JZ* 2 loďka časová 

kontrola
TB* 
celkem

výsledné 
pořadí

1 Holman Jarda, 
Mašek Petr

Teplice nad Metují, 
Praha 4 41 45 665 60 0 55 129 20 1015 1.

6 Mencl Miloš, 
Menclová Andrea Kopidlno 44 60 543 200 0 52 92 55 1046 2.

5 Marvan Jakub, 
Jandourková Simona Nymburk 53 15 689 160 0 44 78 200 1239 3.

4 Kozický Jiří, 
Kozická Oľga Dobřany 56 0 841 100 50 55 98 200 1400 4.

3 Fabián Vladimír, 
Stejskal Petr

Dluhoňovice, 
Litomyšl 36 15 632 400 0 55 96 200 1434 5.

7 Richtrová Lenka, 
Richtr Roman Lichkov 36 45 604 600 0 36 84 200 1605 6.

2 Jára Miroslav, 
Kejval Jan

Brodce nad Jizerou, 
Mladá Boleslav 53 45 751 420 50 44 166 200 1729 7.

9 Matoušek Roman, 
Součková Pavlína Soběslavice 72 45 638 600 100 65 118 200 1838 8.

8 Troščáková Františka, 
Troščák Tadeáš Kopidlno 109 60 945 1800 50 145 275 0 3384 9.

Výsledková listina

Zkratky: JZ = jízda zručnosti, TB = trestné body

Druhý ročník automobilové orientační 
soutěže O  pohár starosty města pořádal 
v sobotu 27. května 2023 Auto klub Kopidl-
no. Tato akce se konala za finanční podpory 
města Kopidlno a sdružení Otevřené zahrady 
Jičínska.

V  10:00 hodin byla zahájena prezentace 
posádek. Následovalo plnění jednotlivých 
úkolů. Menší jízda zručnosti na čas, kvíz z do-
pravních značek a  zábavné matiky (17 otá-
zek), hod koulí do pneu, zašroubování a vy-
šroubování šesti matek na různé šrouby na 
čas, hod kostkami, střelba ze vzduchovky na 
terč, hod kroužků na tyčky, kuželky mölkky, 
slalom s pneu na čas a slalom s míčkem na 
prodloužené lžíci na čas. Tyto úkoly plnil vždy 
řidič a spolujezdec samostatně.

Před startem proběhlo zahájení a rozprava 
s  účastníky. V  letošním roce jsme na startu 
II. ročníku pro dospěláky přivítali devět po-
sádek, a to prakticky z celé republiky. Počet 
členů posádky nebyl omezen. Snažíme se 
soutěž dělat zábavnou formou.

Ve 12:00 hodin bylo odstartováno do eta-
py, která měřila 41,8 km a čas na projetí byl 
90 minut. Jelo se podle itineráře psaného 
(tzv. pohádka), šipkového, slepé mapy, bodů 
v mapě, podle úhlů a mapy. Obce, přes které 
trať vedla, byly uvedeny v  záhlaví itineráře 
a jelo se z Auto klubu Kopidlno přes sídliště 

Kopidlno, Pševes, Drahoraz, Údrnice, Bystřici, 
Sedliště zadem do Starých Hradů, Libáň, Ko-
zodírky, Dětenice, Brodek, Hasinu, kde se pro-

jeli na rybníku k bójce a zpět na čas, Křešice, 
Psinice, tady na hřišti byla druhá malá zkouš-
ka zručnosti, Ledkov, Kopidlno Bezručova ul., 
Luční ul. a do areálu Auto klubu. Ne vždy se 
však projíždělo jen po hlavní silnici, tentokrát 
se jelo i po cestách a úzkých uličkách. Cestou 
byly po trati umístěny cedule, tzv. samoob-
služné průjezdní kontroly (SPK). Písmena na 
nich umístěná zapisovaly posádky do jízdní-
ho výkazu. Současně plnily ještě další úkoly, 
které měly také zapsat. Úkol č. 1: před želez-
ničním přejezdem v Kopidlně zapsat letopo-
čet z pamětní desky Tomáše Svobody (1728), 
úkol č. 2: zapsat do JV název firmy v Drahora-
zi (MAVE), úkol č. 3: zapsat název zahradnictví 
v Bystřici (U Bartoňů), úkol č. 4: zapsat oba le-
topočty z pomníku před hradem ve Starých 
Hradech (1914–1918), úkol č. 5: zapsat název 
hostince v Libáni (Na Knížecí), úkol č. 6: v Dě-
tenicích opsat čp. z šedého domu Spontexu 
(43), úkol č. 7: komu patří domek na hřišti ve 
Psinicích (hasiči), úkol č. 8: zapsat do JV jmé-
no František Matěj …, hudební skladatel prv-
ní tištěné polky, jehož jméno nese náměstí 
v Kopidlně (Hilmar).

V průběhu celé akce měli všichni účastníci 
možnost využít občerstvení, které bylo pro 
ně připraveno. Vyhlášení výsledků proběhlo 
v 15:30 hodin. Všechny posádky dostaly vý-
sledkovou listinu a diplom. První tři obdržely 

kovové medaile a  ceny. Vítěz 
dostal pohár starosty města, 
který předal místostarosta pan 
Ing. Martin Kynčl. Poslední po-
sádka dostala ještě cenu útě-
chy. Počasí nám mimořádně 
přálo a  tím přispělo k  dobré 
náladě všech zúčastněných. Po 
společném fotografování jsme 
se rozjeli do svých domovů.

Touto cestou děkuji členům 
Auto klubu Kopidlno a  všem 
našim příznivcům, kteří se 
podíleli na zdárném průběhu 
celé akce. Poděkování patří 
také našim sponzorům, díky 
kterým jsme mohli tuto soutěž 
uskutečnit. Jsou to již v  úvo-
du zmíněné město Kopidlno 
a Otevřené zahrady Jičínska.

Jan Gottwald
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Kopidlenská padesátka jako memoriál Fandy Kotláře

start. 
číslo

příjmení 
a jméno bydliště spanilá 

jízda

zkouška 
akcelerace

kvíz hod koulí 
do pneu šrouby kostky střelba kuželky 

mölkky kroužky celkem 
TB pořadí

rychlost pomalá 
jízda

9 Knotek Jakub Písková
Lhota 0 32 0 20 10 90 23 50 27 40 292 1.

6 Augusta Kamil Pševes 0 23 72 10 20 66 20 40 9 50 310 2.

11 Slavík Michal Kopidlno 0 35 85 50 20 92 13 0 6 20 321 3.

7 Molnar Jakub Mladá
Boleslav 0 37 81 20 20 104 22 40 0 50 374 4.

8 Ulrich Luboš Mladá
Boleslav 0 34 71 20 30 137 23 40 12 40 407 5.

1 Novotný Milan Holín 0 33 102 50 20 101 15 30 43 40 434 6.

4 Jančák Josef Kozojedy 0 35 78 60 30 114 19 50 0 50 436 7.

3 Slavík Jindřich Kopidlno 0 44 139 10 30 104 11 40 36 30 444 8.

10 Kavalírová Irena Petkovy 0 39 89 40 40 88 16 50 37 50 449 9.

13 Ulrichová Jiřina Mladá
Boleslav 200 33 116 20 40 94 16 40 6 40 605 10.

5 Vacek Vojtěch Košík 200 29 139 30 10 81 16 50 16 50 621 11.

12 Rančák Josef Cholenice 0 100 139 170 50 180 36 50 78 50 853 12.

2 Sechovec Ludvík Kopidlno 200 100 139 50 50 180 36 50 78 50 933 13.

Výsledková listina

Auto klub Kopidlno v  AČR uspořádal za 
finanční podpory města Kopidlno v sobotu 
10.  6. 2023 již VII. ročník setkání majitelů 
a  příznivců malých motocyklů o  obsahu 
do 50 ccm. Tentokrát jako memoriál Fandy 
Kotláře, který nás opustil v  plné přípravě 
necelý měsíc před akcí. Fanda byl průkop-
níkem tohoto setkání a  stál v  čele celého 
podniku. Touto cestou mu chceme vyjádřit 
poděkování a jako vzpomínku jsme se roz-
hodli pořádat Kopidlenskou padesátku pod 
názvem Memoriál Fandy Kotláře.

Prezentaci jsme zahájili ve 12:30 hodin, 
poté následovalo plnění jednotlivých úkolů 
jako zkouška akcelerace na čas, kvíz (pra-
nostiky a přísloví), zašroubovat a vyšroubo-
vat šest matek na různé šrouby také na čas, 
hod koulí do pneu, hra v kostky, střelba ze 
vzduchovky, hod kroužky na tyčky a kužel-
ky mölkky.

Ve 13:45 hodin proběhlo zahájení a krát-
ká rozprava s účastníky. V letošním, VII. roč-
níku jsme na startu přivítali 13 startujících 
z Kopidlna, Cholenic, Holína, Pševse, Písko-
vé Lhoty, Mladé Boleslavi, Petkov, Kozojed 
a z Košíku.

Ve 14:00 hodin byla odstartována spani-
lá jízda. Tím se všichni vydali na trať 33 km 
dlouhou. Ta vedla z areálu Auto klubu přes 
Cholenice, Běchary, Židovice, Chroustov, 
Slavhostice, Žlunice, Kozojedy, Volanice, 
Češov, Slavhostice, Vršce, Cholenice a zpět 
do areálu Auto klubu.

Po dojezdu následovala pomalá jízda 
na úseku cca 100 m, kdo to dokáže projet 
co nejpomaleji a bez dotyku země nohou. 
V  průběhu akce byly počítány výsledky. 
Následovalo vyhlášení vítězů, předání di-
plomů a  cen všem účastníkům. První tři 
obdrželi pohár a ceny, ostatní si postupně 
od čtvrtého místa mohli vybrat z  mnoha 
hodnotných cen.

V  průběhu akce bylo zajištěno chutné 
občerstvení. Všichni účastníci i  pořadatelé 
dostali vepřový gulášek zdarma, který pro 
ně připravil ředitel setkání pan Mojmír Cha-
lupa.

Touto cestou chci poděkovat všem pořa-
datelům za odvedenou práci a  také všem 
účastníkům za zdařilý průběh celé akce, ke 
kterému přispělo i krásné, slunné počasí.

Jan Gottwald
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Stalo se před padesáti lety aneb vzpomínka  
na historický postup našich fotbalistů

Když jsem byl malý chlapec, moc rád jsem 
se probíral rodinným albem. Mezi fotografiemi 
rodičů z mládí, prarodičů, sestry nebo mými ze 
školky a narozenin s dortem jsem objevil i jed-
nu, na které bylo napsáno: TJ Sokol Kopidlno, 
vítěz OP v kopané 1972/73. V té době jsem ne-
tušil, že borci na ní se stanou postupem času 
mými kamarády. Nejen proto by se na jejich 
úspěch nemělo nikdy zapomenout a  právě 
o nich bude můj skromný příběh… Ale po po-
řádku.

Píše se červen 1972. Sezóna se klukům ne-
podařila a v okresním přeboru končí až na pá-
tém místě. Libáň, Hořice, Češov a  RH Valdice 
nás předčily, přestože s 58 brankami jsme měli 
nejlepší střelce. Trenérem byl Zdeněk Langr 
a  jeho asistentem (tehdy se používalo po-
mocný trenér) byl František Judl. Ani dorostu 
se moc nedařilo a  s  odřenýma ušima se pod 
vedením Vladimíra Drnce zachránil v  krajské  
I. A třídě.

V  létě 1972 se sešlo vedení klubu a  došlo 
k závěru, že pokud náš tým bude chtít bojovat 
o  postup do kraje, nebude to bez disciplíny 
a  tréninkové kázně možné. Na post hlavních 
trenérů byli určeni Vladimír Hlavatý a František 
Judl, dosavadní trenér Zdeněk Langr přešel 
k  trénování žáků. Z  předchozí sezóny opusti-
li kádr Franta Klaban, Olda Janďourek, Luboš 
Ruta, Pepa Tuček, Jindra Klučil, Milan Kejzlar, 
Zdeněk Havlík, Vašek Šimůnek, sloužit vlasti 
odešli již na podzim 1971 Míra Matoušek, Jin-
dra Havlík a Láďa Myška.

Mladá krev z  dorostu dostala šanci v  po-
době Jardy Pekárka, Pepíka Andrenka a Luby 
Hyršala. Již předsezónní příprava byla nároč-
ná, trenéři se zaměřili především na fyzickou 
stránku. Moderní praktiky bývalých zkušených 
fotbalistů měly přinést úspěchy a celé Kopidl-
no bylo zvědavé, jaké budou „sklízet plody“.

Začátkem července 1972 byli pozváni přá-
telé z  NDR (pro neznalé Německá demokra-
tická republika) k  odvetě z  loňského setkání 
v  Durynsku, ale Lokomotive Altenburg byl 
nad naše síly (2:4). Několik dalších přátelských 
utkání sice naznačovalo zlepšení, ale až mi-
strovská utkání měla ukázat, jak je mužstvo 
připravené.

První mistrovské utkání 13. srpna 1972 jsme 
odehráli doma proti RH Valdice. Nelichotivá bi-
lance z minulé sezóny, dvě prohry se skóre 0:4, 
byla prolomena a vítězství 2:1 na úvod soutě-
že po brankách Bohouše Bernarda, který přišel 
na hostování z Milíčevsi, potěšila.

V. Hradecký – J. Pekárek, J. Kříž, J. Kopecký, 
J. Myška – Josef Kout, R. Strnad, J. Tobiáš –  
J. Skřivánek, B. Bernard, M. Popovič

Ve druhém kole (20. 8. 1972) nás přivítal no-
váček ze Sokola Nemyčeves. A  první kompli-
kace byla na světě. Možná podcenění, možná 
euforie kluků z Nemyčevsi, prohru 1:2 zmírnila 
pouze branka Pepy Skřivánka.

V. Hradecký – J. Pekárek, J. Kříž, J. Kopecký, 
J. Myška – Josef Kout, R. Strnad, J. Tobiáš –  
J. Skřivánek, B. Bernard, M. Popovič

Vylepšit reputaci si chtěli kluci v  domácím 
utkání s  rezervou Sokola Milíčeves (27. 8. 
1972). Ale nebylo to opět nic lehkého, v polo-
čase se prohrávalo 0:1, nakonec branky Pepy 
Kříže, Bohouše Bernarda a  Mildy Popoviče 
ustanovily vybojovaný výsledek 3:2.

V. Hradecký – J. Pekárek, J. Kříž, J. Kopecký,  
J. Myška – Josef Kout, R. Strnad, M. Popovič – 
 J. Skřivánek, B. Bernard, B. Vondrák

Čtyři body po třech kolech nebyly zrovna 
podle představ, proto se k utkání se Sokolem 
Železnice (3. 9. 1972) jelo s  odhodláním za-
bojovat. Po vyrovnaném boji se obě mužstva 
nakonec rozešla smírně 3:3, když naše branky 
vstřelili Pepa Kout jednou a  Pepík Skřivánek 
dvakrát.

V. Hradecký – J. Pekárek, J. Kříž, J. Kopecký, 
J. Myška – Josef Kout, R. Strnad, O. Janouš –  
J. Skřivánek, B. Vondrák, M. Popovič

Pět dní po tragických událostech na letních 
olympijských hrách v  Mnichově jsme doma 
přivítali druhého nováčka Jiskru Žeretice (10. 
9. 1972). A  ta zaplatila krutou nováčkovskou 
daň výpraskem 8:2, když se třemi góly blýsk-
nul Bohouš Vondrák, dvěma Pepa Kříž, po 
jednom Milda Popovič, Pepa Skřivánek a Pepa 
Kout.

V. Hradecký – J. Pekárek, J. Kříž, J. Kopecký, 
J. Myška – Josef Kout, R. Strnad, O. Janouš –  
J. Skřivánek, B. Vondrák, M. Popovič

Na horkou půdu následující týden do Če-
šova (17. 9. 1972) se kluci moc netěšili, ale 
nakonec to dopadlo dobře. Třetí tým z loňské 
sezóny TJ Češov měl velké ambice, ale Bohouš 
Bernard byl proti a výhra 1:0 hřála u srdce.

V. Hradecký – J. Pekárek, J. Kříž, J. Kopecký,  
J. Myška – Josef Kout, R. Strnad, M. Popovič –  
J. Skřivánek, B. Bernard, B. Vondrák

Potvrdit dobré výsledky mělo utkání s dal-
ším nováčkem z Jičíněvsi (24. 9. 1972), ale opak 
byl pravdou. Šílený první poločas, kdy jsme 
prohrávali 1:4, nevěstil nic dobrého. Nikdo 
z  diváků asi nevěřil, že by se našla síla zápas 
otočit. Možná zvýšený hlas v  kabině, Vláďa 

Hlavatý to někdy uměl, možná si kluci řekli, 
že nemají co ztratit. Do druhého poločasu na-
stoupil do brány Pepa Albrecht, hra se vyrov-
nala a  po dvou brankách Bohouše Vondráka 
se ještě trefili Bohouš Bernard, Jarda Pekárek 
a  Pepa Kříž z  penalty. Konečný výsledek 5:4 
pro Kopidlno.

V. Hradecký (J. Albrecht) – J. Andrenko,  
J. Kříž, J. Kopecký, J. Myška – Josef Kout,  
R. Strnad, J. Pekárek – B. Vondrák, B. Bernard, 
M. Popovič

V dobrém tempu jsme v dalším kole přivítali 
Sokol Robousy (1. 10. 1972) a bez větších pro-
blémů jsme je vyprovodili domů s výsledkem 
3:0, když Bohouš Vondrák, Romča Strnad a Jar-
da Pekárek nedali obraně soupeře šanci.

V. Hradecký – J. Andrenko, J. Kříž, J. Kopecký, 
J. Myška – Josef Kout, R. Strnad, J. Pekárek –  
M. Popovič, B. Bernard, B. Vondrák

Sokol Vysoké Veselí, fotbalový klub, který 
svou fotbalovou historii začal psát na začát-
ku 20. století, stejně jako Kopidlno. Až v roce 
1957 byl oficiálně založen oddíl kopané. Píše 
se 8. říjen 1972, kluci si přijeli pro klidnou vý-
hru 4:0 (Romča Strnad, Pepa Skřivánek, Milda 
Popovič, Bohouš Bernard). A za tři roky už ten-
to fotbalový klub z  Vysokého Veselí nebude 
existovat.

V. Hradecký – J. Andrenko, J. Kříž, J. Kopecký, 
J. Myška – Josef Kout, R. Strnad, M. Popovič –  
B. Vondrák, J. Skřivánek, B. Bernard

K  dalšímu podzimnímu zápasu přijela do 
Kopidlna rezerva Sokola Nová Paka (14. 10. 
1972). Rozhodl první poločas, když se trefili 
Pepa Skřivánek a Bohouš Bernard, a příznivci 
mohli spokojeně přemýšlet, že to s tím fotba-
lem nebude zase až tak špatné.

V. Hradecký – J. Tobiáš, J. Kříž, J. Kopecký,  
J. Myška – Josef Kout, R. Strnad, M. Popovič – 
 J. Skřivánek, B. Bernard, B. Vondrák

Poslední podzimní kolo nás čekalo v  Láz-

Rok 1973 – postup do I. B třídy. Nahoře zleva: Myška, Hlavatý, Habich, Hradecký, Vondrák, Kříž, 
Popovič, Kopecký, Tobiáš, Matoušek, Kout, Vašek, Drnec, Judl. Dole zleva: Bernard, Strnad, Hnát, 
Skřivánek, Hyršal.
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ních Bělohradě. Těžký soupeř Na Bažantnici 
body nerozdává. Ale 22. října 1972 tomu bylo 
jinak, výhra 3:2 po bezbrankovém poloča-
se nás usadila na 1. místo v  tabulce. Branky 
vstřelili Pepa Skřivánek a Bohoušové (Vondrák 
a Bernard).

V. Hradecký – J. Tobiáš, J. Kříž, J. Kopecký,  
J. Myška – Josef Kout, R. Strnad, M. Popovič –  
J. Skřivánek, B. Bernard, B. Vondrák

Zimní příprava začala brzy a  s  mužstvem 
začali trénovat mlaďasové Láďa Hnát a  Luba 
Hyršal, fyzicky dobře vybavení kluci. Dobře 
nastavená cesta trenérů za postupem, mladí 
chtěli vyhrávat a ti starší v sobě probudili tou-
hu postoupit. Na vojnu odešel Pepa Andrenko 
a  s  aktivní kariérou se rozloučil Olda Janouš. 
A Kopidlno se znovu začalo těšit na fotbalové 
jaro.

Na apríla (1. 4. 1973) se zajíždělo k prvnímu 
jarnímu zápasu do Valdic. Stejným výsledkem 
jako na podzim (2:1) si upevňujeme první mís-
to v  tabulce, když se dvakrát trefil Pepa Skři-
vánek.

V. Hradecký – J. Tobiáš, J. Kříž, J. Kopecký,  
J. Myška – Josef Kout, R. Strnad, M. Popovič  
(V. Hnát) – J. Skřivánek, J. Matoušek, B. Vondrák

Na nováčka z  Nemyčevsi v  této sezó-
ně opravdu neumíme. Domácí remíza 0:0  
(8. 4. 1973) byla zklamáním, zbytečná ztráta 
bodů. Kluci si to určitě u pivka vyříkali a na pří-
ští týden naladili formu.

V. Hradecký – J. Tobiáš, J. Kříž, J. Kopecký,  
J. Myška – V. Hnát, R. Strnad, M. Popovič –  
J. Skřivánek, J. Matoušek, B. Bernard

Ale nenaladili… V  Milíčevsi (15. 4. 1973) si 
s  jejich béčkem neporadili a  remíza 1:1 byla 
tak trochu zklamáním a  zbytečně ztracený 
bod, když branku vstřelil Bohouš Vondrák.

V. Hradecký – J. Tobiáš, J. Kříž, J. Kopecký,  
J. Myška – Josef Kout, R. Strnad, M. Popovič  
(B. Vondrák) – J. Skřivánek, J. Matoušek, B. Ber-
nard

„To byla, pánové, jízda,“ zpíval kdysi Ríša 
Kybic… A  byla, pod taktovkou Pepíka Kouta, 
který vstřelil dvě branky, neměla Železnice 
žádnou šanci (22. 4. 1973) a  odjela z  Kopidl-
na s „bůrem“, když o další branky se postarali 
Pepa Skřivánek, Míla Popovič a debutant Luba 
Hyršal.

V. Hradecký – J. Pekárek, J. Kříž, J. Kopecký, 
 J. Myška – Josef Kout, R. Strnad, M. Popovič – 
L. Hyršal, J. Skřivánek, V. Hnát

Pro povinné body si jedeme do Žeretic  
(29. 4. 1973). Po opatrném poločase je výhra 
4:1 zasloužená a zase jsme o krok blíže k po-
stupu. O  branky se podělili Bohouš Bernard, 
Pepa Skřivánek, Luba Hyršal a sváteční střelec 
Pepa „Háfa“ Kopecký… Jak jsem ho znal, tak 
určitě hlavou.

V. Hradecký – J. Tobiáš, J. Kříž, J. Kopecký,  
J. Myška – V. Hnát, Josef Kout, R. Strnad –  

L. Hyršal, J. Skřivánek, B. Bernard
I takový je fotbal… TJ Češov, v této sezóně 

hodně průměrný, si do Kopidlna (6. 5. 1973) 
přijel pro tři body za výhru 2:1. Prostě jsme si 
vybrali slabou chvilku. Pepa Kříž dal jedinou 
branku a  nám nezbývá nic jiného než zved-
nout hlavu a  druhou polovinu jarní soutěže 
odmakat.

V. Hradecký – J. Pekárek, J. Kříž, J. Kopecký,  
J. Myška – Josef Kout, R. Strnad, V. Hnát –  
L. Hyršal, J. Skřivánek, B. Bernard

Spravit chuť po minulém týdnu jsme si 
chtěli u  „sousedů“ v  Jičíněvsi (13. 5. 1973). 
Houževnatý soupeř nám povolil pouze remízu 
1:1, když se trefil Bohouš Bernard. V brance při 
absenci Vlasty Hradeckého podržel výsledek 
nestárnoucí Pepa Albrecht.

J. Albrecht – L. Hyršal, J. Kopecký, J. Kříž,  
J. Matoušek – Josef Kout, R. Strnad, V. Hnát –  
J. Skřivánek, B. Bernard, B. Vondrák

Poločas snů. 20. května 1973 zajíždíme do 
Robous, a  kdyby rozhodčí ukončil zápas po 
45 minutách, mohli jít domácí hráči i  starci 
u kiosku v klidu domů. Kopidlno jim nasázelo 
šest gólů a konečný výsledek 1:8 hovoří za vše. 
Bohouš Vondrák si zastřílel třikrát, po jednom 
mu pomohli Bohouš Bernard, Pepa Kříž, Pepa 
Kout, Vláďa Hnát a Milda Popovič.

V. Hradecký – J. Tobiáš, J. Kříž, J. Kopecký,  
J. Myška – Josef Kout, R. Strnad, V. Hnát (M. 
Popovič) – B. Vondrák, J. Skřivánek, B. Bernard

Postupová naděje je blízko, ale chlapci z Vy-
sokého Veselí nás hodně potrápili. Z  jedno-
značného zápasu je těsná výhra 2:1, když Pepa 
Kout a  Pepa Skřivánek nedopustili zklamání 
diváků, kteří si v závěru sezóny našli cestu na 
hřiště pod kaštany.

V. Hradecký – J. Tobiáš, J. Kříž, J. Kopecký,  
J. Myška – Josef Kout, R. Strnad, V. Hnát –  
M. Popovič, J. Skřivánek, B. Bernard

A je to tady. Píše se 3. červen 1973, utkání se 
Sokolem Nová Paka B… Když se na novopac-
kém hřišti dvakrát trefí Pepa Skřivánek a Mil-
da Popovič s  Bohoušem Vondrákem potvrdí 
výhru 4:1, historický postup kopidlenských 
kluků do krajské soutěže po 24 letech se stává 
skutečností. Dokážu si představit cestu z Nové 
Paky, jak tahouni rozparádili společnost a pivo 
teklo proudem. A kdepak jste to dorazili, Rad-
nice a notičky? :-))) O tom jindy a jinde…

V. Hradecký – J. Tobiáš, J. Kříž, J. Kopecký,  
J. Matoušek – Josef Kout, R. Strnad, V. Hnát –  
B. Vondrák (M. Popovič), J. Skřivánek, B. Bernard

Poslední kolo soutěže si už jako vítězové 
okresního přeboru užíváme, brankou Pepy 
Kouta vítězíme 1:0 s  Lázněmi Bělohradem  
(10. 6. 1973).

V. Hradecký – J. Tobiáš, J. Kříž, J. Kopecký,  
J. Matoušek – Josef Kout, R. Strnad, V. Hnát –  
B. Vondrák, M. Popovič, J. Skřivánek

A  to je konec příběhu! …ale ne konec ko-
pidlenského fotbalu, jen příběhu několika 
správných kluků, kteří fotbal brali jako součást 
svého života, jako čest hájit barvy svého klu-

bu, svého města… Přeji našemu klubu jen to 
nejlepší, ať hráči současní i budoucí mají srdce 
na svém místě, ať vědí, kdo jim od roku 1920 
vyšlapal cestičku k  dresu, který dnes mohou 
týden co týden oblékat.

A vzpomeňme všechny, kteří spí svůj věčný 
sen. Nikdy nezapomeneme!!! Ať žije FK Kopi-
dlno!!!!

P. S.: Děkuji všem, kteří mi pomohli získat 
osobní údaje o hráčích a trenérech.

Tomáš Judl, 5. 5. 2023

1 Sokol Kopidlno 22 16 4 2 64:25 36
2 TJ Lázně Bělohrad 22 14 3 5 62:16 31
3 Sokol Nemyčeves 22 12 5 5 37:21 29
4 RH Valdice 22 11 6 5 38:26 28
5 Sokol Nová Paka B 22 10 5 7 39:28 25
6 Sokol Železnice 22 8 7 7 46:43 23
7 TJ Češov 22 10 2 10 22:31 22
8 Sokol Robousy 22 7 5 10 22:43 19
9 Sokol Milíčeves B 22 5 8 9 23:29 18
10 Sokol Vysoké Veselí 22 5 4 13 28:41 14
11 Jiskra Žeretice 22 3 4 15 21:62 10
12 Sokol Jičíněves 22 1 7 14 22:59 9

Trenéři :

Kádr hráčů:

A – narození–úmrtí
B – počet odehraných zápasů/počet vstřelených branek

A B
Josef Albrecht 23. 10. 1941–16. 6. 2003 2/0
Antonín Habich 22. 1. 1950–12. 2. 2018 0/0
Vlastimil Hradecký 3. 4. 1947 21/0
Josef Andrenko 13. 9. 1953 3/0
Bohuslav Bernard 8. 1. 1952–15. 11. 1992 17/12
Jindřich Havlík 1952 0/0
Vladimír Hnát 2. 8. 1952 10/1
Lubomír Hyršal 26. 2. 1953 4/2
Oldřich Janouš 1942 2/0
Josef Kopecký 5. 4. 1950–30. 4. 2008 22/1
Josef Kout 9. 10. 1951–18. 9. 2008 21/7
Josef Kříž 6. 3. 1949 22/6
Jaromír Matoušek 19. 4. 1952 6/0
Jiří Myška 8. 4. 1950 19/0
Jaroslav Pekárek 13. 11. 1953 10/2
Milan Popovič 1953–??? 19/6
Josef Skřivánek 1946–2004 20/14
Roman Strnad 20. 8. 1950–1. 1. 2005 22/2
Josef Tobiáš 14. 8. 1949–18. 7. 2003 12/0
Jaroslav Vašek 1953–2022 0/0
Bohumil Vondrák 4. 6. 1946 15/11

Vladimír Hlavatý 30. 5. 1939
František Judl 13. 1. 1938


